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Kino plánujú otvoriť v polovici novembra
Mesto Stropkov už skôr avizo-

valo, že v jeseni spustí  do prevádz-
ky kino. Podľa vyjadrenia vedúce-
ho Odboru školstva a kultúry MsÚ 
Tibora Kubičku by sa tak malo stať 
v druhej polovici novembra. Ako 
kinosála bude slúžiť priestor diva-
delnej sály, kde sa konajú skúšky 
rôznych súborov, nácviky progra-
mov, podujati a mesta aj iných or-
ganizácií, preto bude potrebné zo-
súladiť čas premietania tak, aby sa 
neprekrýval s inými akciami. „Náš 
zámer je záväzný, po rokovaniach 

s distribútormi kinofi lmov spustí me 
premietanie v plánovanom termí-
ne s tým, že následne vypracujeme 
harmonogram prevádzky kina do 
ďalšieho obdobia. Od nového roka 
plánujeme začať, obrazne poveda-
né, plnokrvnú prevádzku, pretože 
zosúladíme termíny kultúrnych 
podujatí  s premietaním zapožiča-
ných fi lmov,“ ozrejmil a spresnil, že 
ideálny premietací čas bude počas 
víkendov, buď v piatok a sobotu, 
alebo v sobotu a v nedeľu. „Všetko 
bude závisieť od toho, ako budú na-
plánované ostatné akcie a ako sa 
zmluvne dohodneme s distribútor-
mi. Určite sa však bude premietať 
vo večerných hodinách.“ Príprava 
kina na spustenie do prevádzky je 
o to náročnejšia, že v Stropkove 
nefungovalo 14 rokov. Po technic-
kej stránke je všetko zabezpečené, 
kinotechnika je odskúšaná, ostáva 

už len doladiť podmienky s distri-
bútormi. Zaujímalo nás, kto bude 
mať na starosti  premietanie fi lmov. 
„Všetko sa robí cez počítač, fi lmy 
treba sťahovať na samostatný ser-
ver, ktorý má projektor zabudova-
ný, z internetu treba sti ahnuť KBM 
kľúč, ktorý umožní premietnuť fi lm 
v konkrétnom čase. Je to technicky 
náročné a hoci sa všetko snažíme 
robiť vo vlastnej réžii, spočiatku 
budeme určite potrebovať pomoc 
nejakého externistu, ktorý tejto 
technike rozumie,“ podotkol vedú-
ci OŠK a doplnil, že ceny vstupného 
budú závisieť od rokovaní s distri-
bútormi, ale mali by byť podobné, 
ako v susednom Svidníku. Keďže 
stropkovské kino má digitálnu kino-
techniku s 3D projekciou, môžu sa 
návštevníci tešiť aj na sledovanie 
fi lmov v tomto formáte. 

-ada-
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Editoriál
Milí čitatelia, týmto stĺpče-

kom som sa vám prihovárala 
presne od 24. júla 2006. Vôbec 
prvý editoriál pred deviati mi rok-
mi som začala vetou – Život je 
zmena. Odvtedy som ich napísa-
la okolo 450. Niekedy prichádzali 
témy samé od seba, inšpiroval ma 
najmä bežný život, ale priznám 
sa, že boli aj chvíle, keď som tupo 
hľadela na monitor a netušila 
som, čím tento stĺpček vyplniť. 
Na moje veľké prekvapenie ste 
mnohí na editoriály reagovali 
a musím povedať, že väčšinou 
pozití vne, čo ma, samozrejme, 
teší. Vyskytlo sa aj pár negatí v-
nych odoziev, ale aj ti e si vážim, 
lebo, ako povedala jedna múdra 
žena, kto nestojí za kriti ku, ne-
stojí za nič. Toto je môj posledný 
editoriál v Stropkovskom Spektre, 
čo pokladám za skvelú príležitosť 
poďakovať sa vám za priazeň. 
Prajem všetko dobré, a hlavne, 
slnko v duši, priatelia. 

Poslanci schválili nájomnú zmluvu 
pre IP Connector Technology

V stredu popoludní sa na devia-
tom riadnom zasadnutí  stretli strop-
kovskí mestskí poslanci. Rokovalo sa 
aj o tom, že Stropkovčania očakávajú 
nového investora v priemyselnom 
parku. „Od januára sa snažíme, 
aby park nebol prázdny. Začiatkom 
roka nás oslovil investor z Nemecka, 
ktorý si prešiel voľné priestory 
a prejavil záujem o ich prenájom. 
V auguste tohto roka bola so slo-
vensko-nemeckou spoločnosťou 
IP Connector Technology, s. r. o., 
podpísaná nájomná zmluva na 5 
rokov. Následne nás požiadali o jej 
predĺženie o rovnakú dobu s opciou 
na ďalšie obdobie za nadštandard-
ných podmienok. Na to je však už 

nevyhnutné schválenie v mestskom 
zastupiteľstve. Investor upravil vý-
robné priestory pre svoje potreby 
a po plnom spustení výroby plánujú 
ďalšie investí cie. Nemecký zástupca 
investora by sa mal zúčastniť de-
cembrového zasadnuti a zastupiteľ-
stva, kde by mal podrobnejšie pre-
zentovať ich akti vity v Stropkove, 
výrobný program a svoje vízie v na-
šom regióne. Možno je to v tejto 
chvíli málo informácií, ale poučili 
sme sa z chýb našich predchodcov. 
Nechceme prezentovať veľké vyhlá-
senia o stovkách nových pracovných 
miest či memorandách o spoluprá-
ci, ako to bolo v prípade ruského 
Armasteku. Ideme krok za krokom 

a našou snahou je postupne obsadiť 
priemyselný park. Každé jedno pra-
covné miesto pomôže tomuto regi-
ónu a v tejto chvíli nie je dôležité, či 
to bude 20 alebo 50 ľudí. Z pozície 
vlastníka priestorov urobíme všetko 
pre to, aby sme investorovi vytvorili 
dobré podmienky pre úspešné spus-
tenie výroby,“ povedal primátor mes-
ta Ondrej Brendza. Poslanci schválili 
nájomnú zmluvu na tamojšiu výrob-
nú halu pre slovensko-nemeckú spo-
ločnosť IP Connector Technology, 
s. r. o. Nájomný vzťah by mal trvať do 
roku 2026 s opicou do ďalších rokov. 
Výšku investí cie v prvej fáze odhadu-
jú na niekoľko stoti síc eur.

-pet-

Obyvateľov bytoviek v Tisinci stále trápi pleseň
Už viac ako pred pol rokom sme 

v Stropkovskom Spektre písali o tom, 
že niektorí obyvatelia ti sinských by-
tových domov sa sťažujú na pleseň 
v ich bytoch. Vtedy sme kontaktovali 
aj starostu obce. Ten sa vyjadril, že 
s fi rmou Čech, ktorá je zodpovedná 
za výstavbu týchto nájomných bytov, 
sa dohodli, že tento problém odstrá-
nia najneskôr do konca júna. Je však 

začiatok novembra a nájomníci nás 
oslovili so sťažnosťou, že od našej 
návštevy sa toho veľa nezmenilo. „Za 
starostom sme boli 
viackrát, stále však 
to isté dookola, že sa 
táto situácia už bude 
riešiť. Realita bola, 
žiaľ, iná. Vieme, že 
bytovky nestaval on, 
no nájomnú zmluvu 
máme s obcou. Kto to 
má teda riešiť?“ roz-
horčovali sa. Najviac 
ich trápi skutočnosť, 
že sa blíži zima. Počas 
tohto ročného obdo-
bia sa s týmto prob-
lémom veľa neurobí 
a oni budú musieť 
prežiť ďalšie chladné 
dni spolu s plesňa-
mi. „Kvôli tomu sme 
už investovali veľa peňazí, kupovali 
sme rôzne prostriedky na odstráne-
nie plesní, o vetraní ani nehovorím. 
Za bývanie si však riadne platí me, 
prečo s tým teda nikto nič nerobí?“ 
pýta sa jeden z nájomníkov. Pred pár 
dňami sa začalo zatepľovanie ešte 
len nevykurovaných 
priestorov – miest-
nosti  na kočiare a piv-
nice. Oslovili sme aj 
starostu obce Jozefa 
Kačmára. „Firmu Čech 
som už viackrát upo-
zornil na tento prob-
lém, chcem to riešiť, 
nie som voči tomu ľa-
hostajný. No nie som 
však stavebník, preto 
sa radšej obráťte na 
nich.“ Na názor sme 
sa spýtali aj majiteľa 
už spomínanej spo-
ločnosti  pána Čecha. 
„Pleseň má dvoja-
ké príčiny, jednou 

z nich je nedostatočné vetranie. Ja 
si nedovolím tvrdiť, že táto situá-
cia je zapríčinená zlou realizáciou, 

všetko bolo robené 
v súlade s projekto-
vou dokumentáciou, 
preto by to malo byť 
v poriadku. Budeme 
to však riešiť k spo-
kojnosti  nájomníkov. 
V spodných bytoch 
bol problém s tým, že 
pivnice neboli dosta-
točne zaizolované, 
tento problém stí -
hame odstrániť ešte 
pred zimou. Obci 
sme navrhli komfort-
né riešenie a to, že 
časť bytoviek zatep-
líme, možno aj celé. 
Všetko sa to však ur-
čite nesti hne realizo-

vať v tomto roku. Je síce pravda, že 
sme túto situáciu plánovali vyriešiť 
do júna, z kapacitných dôvodov sme 
ale nestí hali. Uznávam, že tento pro-
jekt možno nebol dokonalý, preto sa 
to pokúsime zlepšiť,“ uzavrel. Firma 
tvrdí jedno, nájomníci iné. Faktom 

však ostáva, že u oby-
vateľov bytoviek sa 
nepríjemná situácia 
stále nemení. Ďalšou 
dôležitou vecou je, 
že záruka na bytovky 
je päť rokov, pričom 
boli postavené už pri-
bližne pred viac ako 
dvoma rokmi. Pokiaľ 
to budú len večné 
sľuby a žiadne skutky, 
môže dôjsť k tomu, že 
záruka na ti eto byty 
sa skončí a po nej už 
realizačné práce ne-
bude musieť hradiť 
fi rma Čech. 

-pet-

Brezy pred SOŠ sa možno zachránia
Na stredajšom mestskom zastu-

piteľstve poslanec Kolcun predniesol 
návrh o tom, že brezy pred SOŠ by sa 
nemali celkovo vyrúbať. „Myslím, že 
by sa dalo nájsť aj nejaké iné rieše-
nie, napríklad zrealizovať výchovný 
rez, viacerí ľudia ma požiadali, aby 
som sa za ti eto ‚dámy‘ prihovoril.“ 

K nápadu sa vyjadril aj primátor 
Ondrej Brendza. „Určite sa budeme 
týmto vašim podnetom zaoberať. 
Pokiaľ bude možné iné riešenie ako 
celkový výrub, budeme len radi. No 
to všetko musíme nechať na posúde-
nie odborníkom.“

-pet-

Plaváreň má novú parnú saunu
Stropkovská plaváreň je už otvo-

rená, od minulého pondelka však 
poskytuje návštevníkom novinku a to 
parnú saunu. V tento deň sa konalo 
jej slávnostné otvorenie za účasti  pri-
mátora mes-
ta Stropkov 
a ďalších 
h o s t í . 
Porozprávali 
sme sa so 
s p r á v c o m 
krytej strop-
k o v s k o m 
p l a v á r n e 
Vladimírom 
Že l inským. 
„S touto 
myšlienkou 
sme sa po-
hrávali už 
minimálne 
dva roky. Jej realizácia vznikla až 
neskôr z dôvodu, že sme nemali fi -
nančných partnerov, len samotná 
prevádzka plavárne je veľmi náročná 

peňažná záležitosť. Parná sauna je 
určená pre osem osôb. Samotná rea-
lizácia tohto projektu bola vykonáva-
ná zamestnancami stropkovskej pla-
várne. Týmto by som ich chcel veľmi 

pochváliť, všetci sa snažili, zostávali 
aj po pracovnej dobe bez toho, aby 
žiadali nejakú fi nančnú odmenu,“ 
povedal.    -pet-
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V súčasnosti  sú utečenci témou číslo jeden a názory verejnosti  na tento 
problém sa rôznia. Niektorí ľudia ich ľutujú, radi by im pomohli, iní sa obá-
vajú islamizácie, straty bezpečia, majú pocit ohrozenia. V dnešnej ankete 
sme sa šiesti ch respondentov opýtali, ako vnímajú problém s utečencami 
a či podľa nich existuje nejaké riešenie tejto krízy. Tu sú ich odpovede.

AnketaAnketa AnketaAnketaAnketa
Ako vnímate utečeneckú krízu?

Zuzana (Svidník): Utečenci ma 
veľmi nezaujímajú. Všade sa o nich 
hovorí, každý má „zaručený“ recept 
na riešenie tejto krízy, ale skutoč-
nú pravdu, prečo vlastne k takejto 
situácii došlo, vedia len tí , ktorí ju 
spôsobili. -ada-

Petra (Stropkov): Myslím si, 
že utečencom by sme mali pomá-
hať, pretože sú to ľudia v núdzi. Na 
druhej strane sa z médií často do-
zvedáme, že niektorí si túto pomoc 
vôbec nevážia, napríklad majú vý-
hrady k jedlu, odmietajú bravčovi-
nu, vyvolávajú konfl ikty a podobne. 
Niekedy mám pocit, že sa Európa 
stará viac o utečencov, ako o vlast-
ných občanov.

Jano (Michalovce): Utečenecká 
kríza je veľké sťahovanie národov, 
ktoré podľa mňa zásadne zme-
ní situáciu vo svete. Určite nie 
k lepšiemu.

Peter (Stropkov): Keby som 
prišiel do kontaktu s nejakou vy-
hladovanou, zúboženou rodinou 
imigrantov, asi by som jej zo súcitu 
pomohol. Tí ľudia mali určite pádne 
dôvody uti ecť z domova. Na druhej 
strane sa obávam, že Európa takýto 
nával migrantov nezvládne.

Marti n (Stropkov): Máme dosť 
svojich problémov, nevyriešenú 
rómsku otázku, nezamestnanosť, 
korupciu a tak ďalej. Neviem, pre-
čo by sme k tomu všetkému mali 
pomáhať ešte aj migrantom. Keď 
odchádzajú naši ľudia zo Slovenska, 
tak idú do inej krajiny pocti vo pra-
covať a nečakajú, že sa o nich niekto 
zadarmo postará.

Jaro (Stropkov): Myslím si, 
že utečenecká kríza môže položiť 
Európu na lopatky. Utečencov je 
príliš veľa a podľa mňa len malá časť 
z nich uteká z pôvodnej krajiny pre-
to, že boli v krajnej núdzi. Väčšinou 
sú to podľa mňa ekonomickí mig-
ranti , ktorým niekto sľúbil v Európe 
lepší život. Ja by som veľmi prísne 
zvažoval, komu dám azyl a koho po-
šlem späť domov.

Navrhnite stropkovské 
osobnosti na ocenenia
Mesto Stropkov sa po dvoch 

rokoch opäť obracia na širokú verej-
nosť so žiadosťou o návrhy na oce-
nenia osobností  alebo kolektí vov, 
ktoré sa významným spôsobom za-
slúžili o rozvoj mesta Stropkov, jeho 
zveľaďovanie, propagáciu a šírenie 
dobrého mena doma i v zahraničí.

V zmysle Všeobecne záväz-
ného nariadenia VZN č. 5/2008 
o zásadách a kritériách udeľovania 
čestného občianstva mesta, cien 
a vyznamenaní mesta Stropkov 
schváleným osobám – kolektí vom, 
môžu byť udelené ocenenia mesta 
Stropkov: čestné občianstvo, cena 
mesta, ďakovný list. Mesto môže 
oceniť občanov – jednotlivcov, ko-
lektí vy, organizácie a inšti túcie. 

Podaním návrhu a zapojením 
sa do výzvy preukážete svoju spolu-
patričnosť a záujem o veci verejné, 
týkajúce sa života nášho mesta. 

Vaše návrhy očakávame na tla-
čive s vyplnením všetkých údajov do 

20. novembra 2015. Obálku s ozna-
čením „OCENENIA MESTA“ zasie-
lajte na adresu: Mesto Stropkov, 
Hlavná 38/2, 091 01 Stropkov alebo 
osobne na sekretariát mestského 
úradu. 

Tlačivo si môžete vyzdvihnúť 
v kancelárii OŠK č. dv. 41, alebo si 
ho môžete sti ahnuť z internetovej 
stránky mesta Stropkov www.strop-
kov.sk.

Ak návrh nebude kompletný, 
vyzve sekretariát primátora pred-
kladateľa a určí lehotu na doplne-
nie. Ak návrh nebude ani v tejto 
lehote doplnený, nie je možné ho 
akceptovať.

Všetkým vám, ktorí zodpovedne 
pristúpite k našej výzve, vopred ďa-
kujeme za návrhy a podnety, ktoré 
obdržíme.

Prvýkrát ocenilo mesto osob-
nosti  a kolektí vy na slávnostnom 
zasadnutí  mestského zastupiteľstva 
v roku 2004.   -msú-

Cestári budú udržiavať vyše 3 000 km ciest
Zimnú údržbu uľahčia nové skládky posypového materiálu

Tohtoročnú sezónu začali 
cestári zo Správy a údržby ciest 
Prešovského samosprávneho 
kraja (SÚC PSK) s novinkou, kto-
rá im uľahčí zásobovanie. V je-
seni boli dokončené moderné 
skládky na chemický posypový 
materiál v strediskách Záborské 
a Giraltovce s kapacitou 1 000 
a 400 ton. Stavebné náklady na 
ich výstavbu predstavovali 312 ti -
síc eur, ktoré poskytol samospráv-
ny kraj.

Vlastné výkony budú cestá-
ri vykonávať na základe okruhov 
zimnej údržby, do ktorých sú za-
delené cesty kategórie R - rých-
lostné, cesty I., II. a III. triedy. V se-
zóne 2015/2016 bude SÚC PSK 
udržiavať celkom 3 009 kilomet-
rov ciest, z toho 637 kilometrov 
pre Slovenskú správu ciest a 7,35 
kilometrov pre Národnú diaľničnú 
spoločnosť. Zvyšných 2 365 km 
predstavujú cesty II. a III. triedy. 
Pre ti eto komunikácie je v rámci 
Prešovského kraja zadefi novaných 
106 okruhov pre konkrétne vozi-
dlá. Zimnú údržbu zabezpečuje 
sedem oblastí , ktoré majú 18 stre-
dísk údržby a päť vysunutých pra-
covísk na Vernári, Podspádoch, 
v Malom Lipníku, Hanušovciach 
a Holčíkovciach. „V porovnaní 
s predchádzajúcim zimným obdo-
bím v operačnom pláne dochádza 
len k drobným úpravám vo via-
cerých strediskách. V Bardejove 
sme znížili počet okruhov z de-
väť na osem, v Humennom sme 
upravili trasy medzi strediskami 
a vo Vranove nad Topľou sme 
jedným vozidlom posilnili okruh 

Holčíkovce. Štandard zimnej služ-
by zostáva na úrovni predchá-
dzajúcich sezón, s ohľadom na 
potreby zabezpečenia dopravnej 
obslužnosti  územia Prešovského 
samosprávneho kraja,“ konkre-
ti zuje riaditeľ SÚC PSK Vladimír 
Kozák. Podľa jeho slov priemerná 
zima v minuloročnej zimnej sezó-
ne vytvorila možnosť predzásobiť 
sa posypovými materiálmi: „Na 
aktuálnu zimnú sezónu sa nám už 
v roku 2015 podarilo zabezpečiť 
70 percent chemického a 80 per-
cent inertného materiálu predpo-
kladanej priemernej spotreby na 
celú sezónu 2015/2016. Chemický 
posypový materiál budeme prie-
bežne dovážať aj v novembri a de-
cembri s ohľadom na kapacitné 
možnosti  skládok a v závislosti  od 
charakteru intenzity zimy a spot-
rebovanej soli.“ Počas zimnej 
sezóny nasadia cestári v zadefi -
novaných 106-ti ch okruhoch 107 
posypových vozidiel a v rezerve 
bude ďalších 12. Na ich obsluhu je 
pripravených 23 nakladačov, pre 
ďalšie výkony 36 traktorov s rad-
licami, 10 snehových fréz a osem 
grédrov. Výkony počas zimnej 
údržby bude riadiť 18 vedúcich 
stredísk a 54 dispečerov. V troch 
zmenách bude pracovať 467 za-
mestnancov v profesiách vodič, 
strojník, traktorista a dispečer. 

Správa a údržba ciest PSK 
v uplynulých rokoch rozširuje in-
formačno-technologické systémy 
pre cestnú dopravu. V súčasnosti  
má zavedené monitorovacie systé-
my a 22 meteorologických staníc, 
z toho 15 s kamerovým systémom. 

Aktuálne zábery z ciest je mož-
né sledovať na webovej stránke 
www.okocestarapsk.sk. „Naším 
cieľom je maximálne skvalitniť 
riadiacu činnosť a minimalizovať 
náklady na zimnú údržbu ciest. Aj 
zvyšných sedem meteostaníc ch-
ceme ešte pre túto sezónu vybaviť 
kamerami. Monitorovacím systé-
mom sú vybavené aj všetky naše 
posypové vozidlá,“ vysvetľuje ria-
diteľ SÚC PSK. Celkové náklady 
na nadchádzajúcu zimnú sezónu 
na cestách II. a III. tried očakávajú 

cestári na úrovni okolo päť mili-
ónov eur. „Bude to však závisieť 
od charakteru zimy,“ zdôrazňuje 
V. Kozák. V sezóne 2013/14 pri 
veľmi miernych podmienkach 
predstavovali náklady na zimnú 
údržbu 3,78 miliónov eur, počas 
minuloročnej sezóny dosiahli päť 
miliónov eur. 

Tohtoročná zimná sezóna 
v Prešovskom kraji sa začala 11. 
októbra, kedy pracovníci SÚC PSK 
zabezpečovali prvé výkony. Minulý 
rok to bolo 26. októbra.  -vf-
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Smútočné oznámenie
Dňa 26. októbra 2015 nás navždy opusti la naša mi-

lovaná mamka, babka, prababka Alžbeta Potomová 
z Brusnice. Kto ste ju poznali, venujte jej spolu s nami 
ti chú spomienku a modlitbu. Ďakujeme všetkým prítom-
ným, ktorí sa s ňou prišli rozlúčiť na jej poslednej cesty, 
za prejavy sústrasti  a kveti nové dary.

S láskou spomína dcéra Marta s rodinou.

Spomienka
Ťažko je bez teba, smutno je nám všetkým,
už nič nie j také, aké bolo predtým.
Už niet návratu, ani nádeje
len cesta k hrobu nás k tebe zavedie.
Dňa 31. októbra 2015 uplynul rok, čo nás navždy 

opusti l náš drahý manžel, otec, dedko a pradedko Ján 
Sakara z Vislavy. Kto ste ho poznali, venujte mu spolu 
s nami ti chú spomienku a modlitbu.

S láskou spomínajú manželka Anna,
dcéry Božena a Ľubica s rodinami.

Spomienka
Ako ti cho žil,
tak ti cho odišiel.
Skromný vo svojom živote,
veľký vo svojej láske a dobrote.
Pracoval vždy do úmoru,
kľudu si nedoprial,
srdce jeho zlaté bolo,
každému len blaho prial,
za všetko dobré čo vykonal,
ti chý spánok doprajme mu.

Dňa 8. novembra 2015 uplynie 25 rokov, čo nás navždy opusti l náš 
drahý manžel, otecko, dedko Michal Lozák zo Stropkova. Kto ste ho po-
znali, venujte mu ti chú spomienku a modlitbu.

S láskou spomína celá rodina.

Šikovné stropkovské krajčírky sa uživia aj v súčasnosti
„Je to neuveriteľné, ale niektorí ľudia si nevedia prišiť ani gombík.“

Pred viac ako dvadsiati mi rokmi 
mali krajčíri plné ruky práce. Keďže 
moderného oblečenia bolo na trhu 
nedostatok, najmä dámy si dávali šiť 
oblečenie, ktoré videli v zahranič-
ných módnych časopisoch. Staršie 
ročníky si určite spomenú napríklad 
na populárnu Burdu. Toto obdobie 
je už dávno za nami, dnes sú obcho-
dy preplnené oblečením rôznych 
značiek a cenových relácií. Zisťovali 
sme, ako si krajčírky zarábajú na ži-
vobyti e v súčasnosti . Beáta Beríková 
samostatne podniká šesť rokov. „Šiť 
som začala niekedy v trinásti ch, 
po ukončení základnej školy som 
sa vyučila za krajčírku a koncom 
osemdesiatych rokov som začala 
pracovať v Odevných závodoch ka-
pitána Nálepku vo Svidníku. Vtedy 
sa vo veľkom nakupovali látky, šilo 
sa veľa oblečenia. Teraz si ľudia 
dávajú šiť oblečenie ti ež, ale v po-
rovnaní s minulosťou oveľa menej. 
Väčšinou ide o takých, ktorí nemajú 
konfekčnú postavu, veci z obchodu 
im nesadnú, tak si radšej dajú oble-
čenie ušiť,“ hovorí. Okrem šiti a ob-
lečenia na mieru je najväčší záujem 

o rôzne opravy odevov, výmeny zip-
sov, skracovanie nohavíc a sukní. „Je 
až neuveriteľné, že niektorí zákazní-
ci si ku mne chodia dávať prišívať aj 
gombíky, lebo sami to nedokážu,“ 

smiala sa Beáta. Navští vili sme aj 
krajčírsky salón Antéria, kde v súčas-
nosti  pracujú tri šikovné krajčírky. Tu 
si dávajú šiť šaty jednak zákazníčky, 
ktorým prekáža uniformita a chcú 
mať originály, ale aj také, ktoré majú 

kvôli plnším tvarom problém zohnať 
na seba v bežných obchodoch niečo 
pekné a zároveň dobre padnúce. 
Mnohé si model navrhnú samy, ale-
bo prinesú návrh sti ahnutý z interne-

tu. Ten je však dvojsečná zbraň. „Nie 
raz sa nám stalo, že nám zákazníč-
ka doniesla šaty, ktoré si objednala 
na internete a bolo ich potrebné 
celé prešiť. Paradoxne, zaplati la za 
ne nejakých desať eur, oprava stála 
ďalších pätnásť, ale jej sa to aj tak 

oplati lo,“ podelili sa s nami usmie-
vavé krajčírky o svoje skúsenosti . Do 
salónu však chodia aj ľudia, ktorí si 
dávajú upravovať staré oblečenie 
a takto ho, obrazne povedané, re-
cyklujú. Zamestnankyne salónu spo-
menuli aj úsmevné príhody s pánmi 
v hlavnej úlohe. „Párkrát sme zažili 
situáciu, že keď sa chlapovi roztrh-
li nohavice, zamieril rovno k nám 
a kým sme mu ich opravovali, sedel 
v trenírkach na stoličke. Alebo sme 
tu mali zákazníka, ktorý si k nám 
chodil dávať opravovať všetko vrá-
tane roztrhaných slipov.“ Podobne 
ako Beáta Beríková, aj v tomto sa-
lóne majú skúsenosti  so zákazník-
mi, ktorí nevedia chyti ť do ruky ani 
ihlu, preto ich cenník obsahuje aj 
také položky ako prišiti e gombíka. 
Zaujímalo nás, za aký čas sú zručné 
šičky schopné ušiť stredne náročnú 
večernú róbu. „Od odobrati a mier, 
cez výrobu strihu, až po fi nálnu 
podobu šiat prejdú tak tri dni. Ale 
pokiaľ sa jedná o súrnu zákazku, 
sme schopné urobiť ich aj za jeden 
deň, pokiaľ pracujeme od rána do 
večera.“

-ada-

Mesto Stropkov si uctilo seniorov
Predminulú nedeľu sa v mest-

skom kultúrnom stredisku usku-
točnilo podujati e pri príležitosti  
Mesiaca úcty k starším. Spevom 
sa všetkým prítomným v úvode 
predstavila Frederika Košičová zo 
Základnej umeleckej školy Franti ška 
Veselého. Deti  svojim starkým vy-
jadrili úctu a lásku aj peknými bás-
ňami či tancami, nechýbalo hranie 
na hudobných nástrojoch či vti pné 
scénky. Primátor mesta sa na začiat-
ku prihovoril všetkým prítomným. 
„Tento večer patrí našim rodičom, 
starým rodičom, aj Vám, naši starší 
spoluobčania. Bolo by však chy-
bou, keby sme si vás ucti li len počas 

dnešného dňa alebo mesiaca. Vaše 
šediny sú pre nás symbolom múd-
rosti , vaše vrásky prejavom staros-
ti , mozole zobrazujú tvrdú drinu. Za 
seba môžem povedať, že spolužiti e 
zo starými rodičmi mi dalo strašne 
veľa a nie je tomu inak ani teraz, 
keď moji starkí už nie sú medzi 
nami. Chcem sa Vám poďakovať 
za to, čo robíte pre našu spoločnosť 
a ti ež pre Stropkov. Zaslúžite si 
našu úctu nielen v mesiaci október, 
ale počas celého roka,“ povedal.

Toto slávnostné podujati e je 
u ľudí veľmi obľúbené o čom svedčí 
aj to, že návštevníkmi bola zaplne-
ná celá sála. Tešíme sa o rok! -pet-
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Peter Pollák po roku opäť navštívil breznických Rómov
„Som milo prekvapený, v akom stave udržiavajú svoje nové domovy.“

Breznica je najúspešnejšou spo-
medzi troch obcí na Slovensku, kto-
ré sa zapojili do programu svojpo-
mocnej výstavby domov pre Rómov. 
Pred viac ako rokom, presne 8. apríla 

2014, poklepal starosta obce Slavomír 
Brendza spolu so splnomocnencom 
vlády SR pre rómske komunity Petrom 
Pollákom základný kameň, kon-
com októbra toho istého roku ob-
jekt skolaudovali a 1. novembra 
2014 sa do novotou voňajúcich 
bytov nasťahovali tri rómske ro-
diny. Minulý piatok sa v rómskej 
osade v Breznici uskutočnil tlačo-
vý brífi ng splnomocnenca vlády 
SR pre rómske komunity Petra 
Polláka, ktorého hlavnou témou 
bola svojpomocná výstavba do-
mov v spomínanej obci po roku 
a budúcnosť programu v novom 
programovom období. „Po náv-
števe týchto troch rómskych 
rodín môžem povedať, že som 
milo prekvapený, ako sa o svoje 
nové byty starajú. Tým, že sme 

do ich výstavby zapojili samotných 
Rómov, sme predišli rôznym neprí-
jemnosti am. Keďže si ich sami vybu-
dovali, majú k nim iný vzťah, viac si 
ich vážia. Popritom sa priučili rôznym 
stavebným zručnosti am, takže si aj 
ľahšie nájdu prácu. Okrem toho sme 
takýmto spôsobom znížili náklady 
na výstavbu, pretože keby ti eto byty 
stavala fi rma, boli by omnoho vyššie. 
V osadách máme množstvo neza-
mestnaných, a práve toto je cesta, ako 
ich zapojiť do pracovného procesu,“ 

skonštatoval a ďalej informoval, že 
na základe takýchto vydarených pro-
jektov Európska komisia podporila 
Slovensko v ich pokračovaní a vyčleni-
la na tento účel ďalších 70 miliónov 

eur. „Ak porovnám 
sumu, ktorú sme 
dali na jedno obyd-
lie, čo je približne 
15 ti síc eur, za 70 
miliónov sa dá po-
staviť 4 500 takých-
to bytov pre ľudí, 
ktorí sú teraz na 
okraji spoločnos-
ti ,“ vyčíslil. Žaneta 
Cinová, ktorá žije 
v jednom z troch 
bytov s manželom 
Jozefom a dvomi 
deťmi, nás pozvala 
do svojej pekne za-
riadenej obývačky. 

Všetko voňalo čistotou, všade bolo 
príjemne teplo. „Býva sa nám tu veľ-
mi dobre, je to veľký rozdiel oproti  

tomu, ako sme žili v minulosti . Deti  
si na nový domov rýchlo zvykli, ne-
máme problém ani načas uhradiť 
všetky náklady spojené s bývaním. 
Čo sa týka zariadenia, niečo sme si 
doniesli ešte z pôvodného domu, nie-
čo sme prikúpili,“ povedala nám pani 
domu. Spokojnosť na tvári starostu 
Breznice Slavomíra Brendzu bola viac 
ako pochopiteľná. Aj napriek tomu, že 
mnohí nedávali tomuto projektu šan-
cu, presvedčil ich o opaku. Spočiatku 
sa ozývali hlasy, že Rómovia nedokážu 

dom ani len postaviť, lebo nemajú 
správne pracovné návyky. Tieto oba-
vy sa nepotvrdili. Našlo sa aj mnoho 
pochybovačov, ktorí neverili, že soci-

álne slabší občania dokážu v nových 
bytoch kultúrne bývať a tvrdili, že za 
pár mesiacov ich zdevastujú. Pri náv-
števe všetkých troch domácností  sme 
však museli uznať, že sú čisté, útulné, 
pekne zariadené. „Všetky tri rodiny si 
plati a nájomné, fond opráv, vývoz fe-
kálií, odpad. Títo Rómovia robia cez 
rôzne projekty v spolupráci s úradom 
práce, tým pádom majú zvýšenú dáv-
ku v hmotnej núdzi alebo plat, takže 
dokážu pokryť náklady na bývanie. 
Jedna rodina získala byt, pretože 
mala prednostné právo na pozemok, 
kde objekt stojí, vzdala sa ho toti ž 
v prospech obce, u druhej zavážil 
fakt, že mala päť detí  a treti u sme 
tu ubytovali preto, lebo bývala v naj-
horších podmienkach. U tejto rodiny 
bola obec osobitným príjemcom dá-
vok v hmotnej núdzi, z ktorých som 
jej sťahoval nájomné a snažil som sa 
ju naučiť hospodáriť. V čase, keď žila 
v chatrči, mala voči spoluobčanom 
dlhy vo výške takmer 900 eur. Za pol 
roka sa nám ich podarilo vyrovnať. 
Tejto rodine sme peniaze dávali v týž-
denných čiastkach, chodili sme s ňou 
na nákupy a podarilo sa. Dnes už ve-
dia tí to ľudia s peniazmi hospodáriť 
sami,“ s uspokojením skonštatoval S. 
Brendza. Zaujímalo nás, či sa v priebe-
hu prvého roka 
vyskytli nejaké 
problémy súvi-
siace s kvalitou 
stavby a ti ež, 
ako spolu suse-
dia v novopos-
tavenom dome 
v y c h á d z a j ú . 
„Kvalita bu-
dovy je dobrá, 
v každej izbe je 
piecka, kde sa 
topí, sú tu nové 
plastové okná, 

vetračky, takže problémy, napríklad 
s plesňami, sme nezaznamenali. 
V dvoch bytoch si nájomníci obydlia 
dokonca svojpomocne upravili. Pýtali 

sa ma, či do nich 
môžu investo-
vať, v čom som 
nevidel žiadny 
problém. Jedna 
rodina si urobila 
drevené obkla-
dy chodby a ku-
chyne, druhá si 
obydlie skrášlila 
obkladačkami.“ 
Pred rokom mal 
breznický starosta 
víziu, aby rodiny, 
ktoré už vtedy žili 
na vyššej úrovni, 
takpovediac po-
ti ahli tú najslab-
šiu. Podarilo sa, 
sociálne najslabší 

Rómovia pomaly dobiehajú ostatných. 
„V dome sú tri sprchy s teplou vodou, 
pokiaľ má s týmto niektorá rodina 
problém, ostatné jej pomôžu,“ uvie-
dol konkrétny príklad vzťahov medzi 
susedmi. Keďže piecky v bytoch sú 
na tuhé palivo, Rómovia si zakúpia 
buď povolenku od urbariátu, alebo si 
chodia po oriezky do neďalekej píly. 
„Perličkou je aj to, že u týchto nájom-
níkov nie je žiaden problém s plat-
bami za vodu a elektrinu. Výhodou 
toti ž je, že majú zlegalizovaný dom 
a nájomnú zmluvu, na základe kto-
rej dostávajú od štátu príspevok 
na bývanie. Rómovia, ktorí bývajú 
v čiernych stavbách, naňho nárok 
nemajú. Preto by bolo dobré, keby si 
zlegalizovali bývanie všetci v osade. 
Lebo aj keď mnohí pocti vo plati a za 
vodu a elektrinu, tí  ktorí bývajú na 
čierno, nemajú nárok na spomínaný 
príspevok,“ ozrejmil S. Brendza a do-
dal, že aj vďaka tomuto vydarenému 
projektu je kriminalita breznických 
Rómov takmer nulová. Vzhľadom na 
to, že obec bola v rámci Slovenska 
najúspešnejšou v pilotnom programe 
svojpomocnej výstavby domov pre 
Rómov, je veľká šanca, že uspeje aj 
v druhej etape a v osade vyrasti e ďalší 
podobný objekt.   -ada-
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Na pracovných pohovoroch personalistovi veľa napovie neverbálna komunikácia
F. Slabej: „Po ukončení výberového konania by mali 

informovať všetkých záujemcov, žiaľ, opak je často pravdou.“

„Podľa môjho názoru sa nedá 
presne povedať, čo najčastejšie 
zaujíma personalistov. Každý po-
hovor je iný a nie na každom polo-
žím rovnakú otázku, dokonca ani 
vtedy, keď sa pýtam na tú istú vec. 
Nie som zástancom prísne štruk-
túrovaných pohovorov, u ktorých 
by sa dalo povedať, aké otázky sú 
položené. Zväčša sa však pýtam na 
pracovné skúsenosti , kompeten-
cie a povinnosti , ktoré mal človek 
na predchádzajúcich pracovných 
miestach, na problémy, ktoré riešil, 
čomu sa najčastejšie venoval, aké 
má za sebou úspechy a neúspe-
chy, s kým každým vo svojej práci 
komunikoval, v akom veľkom tí me 
pracoval, kvôli čomu bol pracov-
ný pomer ukončený. Kandidátov 
sa pýtam, ako by charakterizovali 
svoju osobnosť a množstvo ďalších 
vecí, ktoré ale závisia od charakte-
ru obsadzovanej pracovnej pozície. 
Iné otázky kladiem obchodníko-
vi ako účtovníkovi či nákupcovi. 
Zaujíma ma, kedy by človek mohol 

Väčšina ľudí, ktorých čaká pracovný pohovor, je plná otázok a očakáva-
ní. Mnohí na internete sledujú rôzne videá či diskusie, ako najlepšie zaujať 
a vyhrať. Existujú odpovede, ktorým je lepšie vyhnúť sa a naopak aj ti e, 
čo nám pomôžu získať vysnívanú prácu. Svoje skúsenosti  a poznatky nám 
prezradil personalista Filip Slabej. Mnoho záujemcov o pozíciu trápi, aké 
otázky by im potenciálny zamestnávateľ mohol položiť.

nastúpiť do novej práce, aké plato-
vé podmienky očakáva. Celý poho-
vor a otázky staviam tak, aby som 
zisti l tri základné veci – či je človek 
dostatočne odborne pripravený, 
osobnostne vhodný a primerane 
moti vovaný na výkon pracovnej 
pozície, o ktorú sa uchádza,“ vy-
svetľuje. Osoba, ktorá vedie poho-
vor, sa nemôže pýtať na národnosť, 
náboženstvo, rodinný stav, politi cké 
presvedčenie či sexuálnu orientá-
ciu. V prípade, ak nastane situácia, 
že niektorá z týchto otázok na po-
hovore aj tak padne, je dobré zare-
agovať diplomati cky. „Personalistu 
sa vtedy môžete spýtať, prečo je 
pre neho odpoveď na túto otázku 
dôležitá alebo ako súvisí s výko-
nom práce na danej pozícii. Je tu 
aj možnosť zareagovať asertí vne 
a povedať, že podľa vášho názo-
ru nie je odpoveď na túto otázku 
potrebná aj vzhľadom na to, že sa 
zákonne nesmie vyžadovať,“ podo-
týka Filip. Niektorí ľudia si myslia, že 
je dobré, ak sa na pracovný pohovor 

oblečú až príliš slušne a elegantne, 
aj v tomto prípade však veľa závisí 
od potenciálnej pracovnej pozície. 
„Ak sa uchádzate o miesto vo fi -
nančníctve, bankovníctve alebo 
v štátnej správe, voľte skôr for-
málne oblečenie. V prípade, že 
ide o prácu v reklamnej agentúre, 
nič sa nestane, ak bude odev kre-
atí vnejší. Je ale vhodné vyhnúť sa 
výstrednému oblečeniu. Podľa teó-
rie je správne zvoliť šaty tak, aby 
sa človek prispôsobil štýlu, ktorý 
preferujú zamestnanci fi rmy. Pre 
dámy môže byť dobrou voľbou kos-
tým (nohavice, sukňa), pre pánov 
oblek v čiernej, modrej alebo šedej 
farbe. Osobne si však nemyslím, že 
oblečenie je dôležité. Ide skôr o cel-
kový dojem, ktorý kandidát zane-
chá. Je potrebné dať si pozor na 
silný a výrazný parfum,“ ozrejmu-
je. Opýtali sme sa, či sa negatí vne 
vlastnosti  dajú prezentovať tak, aby 
v konečnom dôsledku nevyzneli až 
v takom zlom svetle. „Dá sa to, nie-
kedy mám pocit, že táto téma sa 
preberá na základnej škole. Veľmi 
často sa mi toti ž stáva, že uchádzač 
podáva svoje negatí vne stránky 
spôsobom, aby vyzneli pozití vne. 
Dospelo to už do stavu, že ma to 
prestalo baviť a ľudí hneď zasta-
vím. Je počuť, keď je niečo naučené 
a odrecitované. Mňa zaujíma, či si 
je kandidát vôbec vedomý svojich 
slabších stránok a ako na nich re-
álne pracuje. Preto hneď, keď sa 
spustí  básnička o tom, ako mu jeho 
negatí vna vlastnosť pomáha byť 
úspešným, pýtam sa, ako na tejto 
svojej slabosti  pracuje, aby ju od-
stránil alebo aspoň obmedzil,“ ho-
vorí. Existuje nejaká doba, do ktorej 
sa personalista musí uchádzačovi 
ozvať či už s pozití vnym alebo nega-
tí vnym výsledkom? „Zákonne táto 
povinnosť nie je daná. Každá fi rma, 
personalista a človek zodpovedný 
za získavanie a výber zamestnan-
cov by mal v duchu šírenia dobrého 
mena spoločnosti  informovať tak 
úspešných aj neúspešných kandi-
dátov. Pre spoločnosť nie je veľmi 
pozití vnou reklamou, keď uchá-
dzačovi povie, že sa ozve a pritom 
opak je pravdou. Žiaľ, z praxe viem, 
že je to veľmi častá situácia. Firmy 
si neuvedomujú, že momentálne 
neúspešný kandidát, môže byť 
pre nich o pár rokov či mesiacov 
vhodným zamestnancom, no kvôli 
predchádzajúcej negatí vnej skúse-
nosti , už nebude javiť záujem. Do 

koľkých dní by sa mala fi rma ozvať 
je individuálne, záleží od mnohých 
faktorov. Je iné, ak dané miesto 
potrebuje nového človeka ihneď 
alebo stačí aj mesiac. Podstatné 
je aj, či výber realizuje agentúra, 
ktorá musí čakať na vyjadrenie kli-
enta a až potom môže informovať 
kandidáta. Všeobecne ale platí , že 
uchádzač má byť na konci pohovo-
ru oboznámený s ďalším postupom 
a termínom uzavreti a výberového 
procesu. Potom by mal byť tento 
čas dodržaný,“ podotýka. Nie je 
dobré, ak človek, ktorý má o dané 
miesto záujem, vyhlási, že mu je 
v podstate jedno, akú prácu dosta-
ne. Je to veľmi zlá formulácia, ktorú 
by si mal kandidát radšej nechať pre 
seba. Na pracovný pohovor sa dá 
pripraviť napríklad tak, že sa človek 
bude sústrediť na odprezentovanie 
svojej osoby. V žiadnom prípade 
nie je dobré klamať. Uchádzač by 
mal na pohovore pôsobiť uvoľne-
ne, nenútene a prirodzene. Život 
prináša rôzne situácie a preto sa 
ľahko môže stať, že sa síce s perso-
nalistom dohodnete na presnom 
termíne, no nakoniec to nebudete 
môcť dodržať. „Ak nastane takýto 
problém, odporúčam kontaktovať 
človeka, s ktorým som si termín 
stretnuti a dohodol. Je potrebné to 
však urobiť hneď, ako zistí m, že sa 
pohovoru nebudem môcť zúčast-
niť v dohodnutom čase. Uchádzač 
by sa mal ospravedlniť, vysvetliť 
situáciu a požiadať o iný termín. 
Nie je sa čoho báť, rozumný človek 
na druhej strane to pochopí. V prí-
pade, že nie, je na miesto položiť 
si otázku, či by vôbec stálo za to 
spolupracovať s takouto osobou,“ 
upresňuje. Personalista Filip Slabej 
má viacero techník, pomocou kto-
rých dokáže odhaliť, či človek na 
pohovore klame, ti e ale nechce 
prezradiť. „Poviem však, že veľkú 
výpovednú lehotu má aj neverbál-
na komunikácia. V nej a takti ež vo 
verbálnej rovine je množstvo ná-
znakov, ktoré smerujú k tomu, že 
uchádzač nehovorí pravdu. Potom 
je jednoduché zamerať sa na to, čo 
sa nám zdá byť podozrivé a vracať 
sa k tomu, klásť doplňujúce otázky 
v nečakanú chvíľu. Kandidát vlast-
ne ani nevie, že sa opäť pýtam tú 
istú vec, o ktorej sme sa bavili pred 
desiati mi minútami. V prípade, že 
sa odpovede nezhodujú, máme 
jasno.“

-pet-

Oslavy v Zariadení pre seniorov 
Nový Domov Stropkov

Aj tento rok sme si spríjemnili 
Mesiac úcty k starším krásnym vy-
stúpením detí  z Cirkevnej základnej 
školy v Stropkove. My, ktorí denne 
pracujeme so seniormi, vieme, ako 
veľmi si zaslúžia úctu, pochopenie, 
trpezlivosť a našu pomoc. Ako sa 
potešia každému milému slovu, 
pohladeniu a nezištnej pozornosti . 
Vystúpenie začalo svätou omšou 

oživenou hudobným a speváckym 
doprovodom, pokračovalo kultúr-
nym programom, kde deti  pred-
viedli svoje tanečné a spevácke 
schopnosti . Na záver našich klien-
tov obdarovali malým vlastnoručne 
vyrobeným darčekom. Ďakujeme 
im aj ich pedagógom za milé vystú-
penie a tešíme sa na ďalšie stretnu-
ti e s nimi. Nový Domov Stropkov
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Mesiac úcty k starším 
v Dennom centre
Pri príležitosti  Mesiaca úcty 

k starším sa výbor Denného centra 
pri MsÚ v Stropkove rozhodol sprí-
jemniť svojim členom sobotňajšie 
popoludnie slávnostným posedením. 
V úvode predseda výboru Ing. Štefan 
Madzin, privítal všetkých prítomných 
a predniesol príhovor. Program za-
hájila slávnostnou básňou pani Anna 
Hutňanová. Následne svojim pásmom 
piesní všetkých rozveselil spevácky 
súbor Stropkovčani. Po slávnostnom 
prípitku, nechýbalo občerstvenie 
a chutný guláš. Potom prišla na rad 
zábava. Výbor Denného centra touto 
cestou ďakuje predsedovi PD- Ondava 
Janovi Kušnirovi za sponzorský dar 
a pánom Janovi Žatkovičovi, Jozefovi 
Komišakovi, Stanislavovi Smalikovi 
a Pavlovi Širokému za prípravu výbor-
ného gulášu. Výbor denného centra

Úcta k starším v dennom stacionári
Príroda v jeseni nám ukazuje svo-

ju krásu. Pestrofarebné lísti e prirovná-
vame k pestrofarebnému životu seni-
orov. Strieborné a zlaté vlasy k životne 
prežitej knihe, z ktorej sa dozvedáme 
a čerpáme mnoho múdrostí , skúse-
ností  a ponaučení. Staroba a starnuti e 
je vôbec posledné životné obdobie, 
ktoré pre našich seniorov predstavuje 
zamyslenie sa. Aj oni patria do našej 
spoločnosti , preto im patrí naša veľká 
vďaka, obdiv a láska, aby dôstojne žili 
v starobe. Prajeme im všetkým, aby 
dlho boli medzi nami a želáme pevné 
zdravie, veľa Božích milostí  a ochra-
nu Panny Márie. Mesiac október zo 
spoločenského pohľadu patrí Úcte 
k starším, a z náboženského pohľa-
du Ružencovej Panny Márie. Tieto 
sviatky sme v pondelok 26.októbra 
zavŕšili oslavami. Prijali sme pozvanie 

detí  z MŠ A. Hlinku (pozn. v týchto 
priestoroch sídli aj denný stacionár) 
z triedy Lienka, a v tejto triede sa naši 
klienti  zúčastnili vystúpenia. Triedne 
p. učiteľky spolu s deti čkami pre nás 
pripravili pekný a veselý program 
plný spevu, tancov a rozprávky. V zá-
vere vystúpenia si deti čky so starký-
mi spoločne zaspievali, vzájomne sa 

obdarovali sladkou odmenou a det-
skou prácou vytvorenými kvietočka-
mi. Čerešničkou na torte bola rozprá-
vočka pre detí , ktorú si pripravila naša 
klientka p. Margita. Naše pozvanie 
do denného stacionára prijali aj žiaci 
z Cirkevnej Základnej školy sv. Petra 
a Pavla. Pripravili si pre nás ľudové aj 
náboženské piesne k úcte oboch ok-
tóbrových sviatkov. Účinkujúci mali 
pripravený skvelý hudobný doprovod, 
spevy a ozvučenie, ktoré sa šírilo po 
celej budove, a ktoré bolo plné ener-
gie, radosti  a dobrej nálady. Spoločne 
sme si zaspievali, žiaci obdarovali na-
šich seniorov vlastnoručne vyrobe-
nými obrázkami a seniori ich ponúkli 
upečenými muffi  nkami. V tento deň 
sa spoločne stretla najmladšia ge-
nerácia, cez strednú generáciu až po 
najstaršiu. Tieto vystúpenia boli plné 

emócií, spomienok a prekvapení. Sme 
všetci úprimne radi, že môžeme spo-
ločne tvoriť takéto akcie pre potechu 
našim seniorom. Nech nám takto 
veselo a príjemne bude každý deň. 
V závere chceme poďakovať všetkým 
našim sponzorom, ktorý nám pomohli 
spestriť ti eto oslavy. 

kolektí v ds

Halászle párty vo Vyšnej Olšave
Predposledný októbrový víkend 

sa v obci Vyšná Olšava uskutočni-
lo podujati e pod názvom Halászle 
páty a fl orballový zápas o pohár 

prvého podpredsedu KR SNS Prešov 
medzi družstvom OR SNS Stropkov 
a tí mom Vyšnej Olšavy. Táto obec 
v stropkovskom okrese porazila vý-
ber SNS 10:7. Počasie návštevníkom 
veľmi neprialo, no napriek tomu to 
nepokazilo výbornú atmosféru a vy-
nikajúcu náladu. Na začiatku akcie 

sa všetkým prihovoril starosta Juraj 
Kasarda, k slovu sa dostal aj prvý 
podpredseda KR SNS Milan Ďurica. 
Po fl orballovom zápase sa prítomní 

mohli občerstviť pivom a kofolou, 
chúťky narobila rybacia polievka ha-
lászle, ktorú uvarili dvaja miestni ry-
bári Ján Jurik a Róbert Jamroškovič. 
„Ľuďom sa toto podujati e veľmi 
páčilo, chceli by sme, aby sa u nás 
stalo tradíciou,“ netajil starosta 
Juraj Kasarda.   -pet-

Úcta k starším v Miňovciach
Naša spoločnosť si v mesiaci 

október o niečo viac ako je bežné 
v ostatných mesiacoch roka venuje 
väčšiu pozornosť naším seniorom čo 
je veľmi pozití vne, lebo skôr či neskôr 
nakoniec všetci k tomu dospejeme. 
Samosprávy v rámci mesiaca úcty 
k starším organizujú podujati a ktoré 
sú určené práve im. Aj v Miňovciach 
obecný úrad spolu s obecným za-
stupiteľstvom pripravili spoločen-
ské posedenie pre seniorov obce. 
Posedenie začalo privítaním a prího-
vorom starostu obce v ktorom pripo-
menul zmysel života v jednotlivých 
etapách ľudského byti a na tejto zemi 
,jeho jedinečnosť, že každý vek ma 
svoje čaro, že nerozhoduje len vek 
ale i životná múdrosť, duševná poho-
da a nezlomná vôľa človeka žiť svoj 
život aj pre ostatných. Po príhovore 
nasledoval kultúrny program deti  

z miestnych škôl v réžii učiteliek ma-
terskej a základnej školy. Deti  svojim 
programom ďakovali starým rodičom 
za lásku a starostlivosť. Jedenásti  ju-
bilanti , ktorí sa dožili okrúhleho život-
ného jubilea boli poctení gratuláciou 
a darčekom ktoré im venovala obec. 
Po ofi cialitách už nasledovalo nefor-
málne stretnuti e seniorov so staros-
tom obce a poslancami obecného 
zastupiteľstva na spoločnej večeri 
a posedení až do večerných hodín. 
Veríme , že posedenie dopadlo podľa 
očakávania a aj takým spôsobom sme 
vzdali úctu všetkým skôr narodeným. 
Obecný úrad touto cestou ďakuje 
všetkým ktorí prispeli k zdarnému 
priebehu podujati a

-mm-
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BAS SLOVENSKO sro, hľadá pre rozširovanie 
svojich služieb pre Benelux vodičov s miestom 

štartu z Brati slavy.

Vedenie kamiónu v krajinách EÚ a s tým súvisiace činnosti , ako napr.: 
nakladanie a vykladanie prepravovaného materiálu a ďalšie práce týka-
júce sa dopravy nákladným motorovým vozidlom na základe pokynov 
zamestnávateľa. Jazdí sa podľa pravidiel, nepoužívajú sa magnety a ab-
solútne sa dodržujú pauzy.

Skúsených vodičov do dvojosádky m/ž, pre zásielky prepravované do 
24 hodín z Holandska ako aj z Talianska.

Možnosť majú aj otec/syn, pár, ktorí sa chcú stať súčasťou aj na 
Slovensku rešpektovanej prepravnej spoločnosti .

Potrebujete: vodičský preukaz, a kartu vodiča, ADR certi fi kát, schop-
nosť komunikovať v Nemeckom/Anglickom jazyku, relevantné skúsenos-
ti  ako vodič skupín C+E.

Skúsených sólo vodičov m/ž, pre zásielky do Talianska, Francúzska 
a Španielska/Portugalska.

Potrebujete: vodičský preukaz, a kartu vodiča, ADR certi fi kát, schop-
nosť komunikovať v Nemeckom/Anglickom jazyku, relevantné skúsenos-
ti  ako vodič skupín C+E.

Životopisy a otázky ohľadom turnusov, platových podmienok 
adresujte:

BAS Slovensko
spol. s r.o.
Hraničná 18
821 05 Brati slava
www.bas.eu
Kontaktná osoba:
Milan Pally
E-mail:
milanpally@bas.eu

Farby ovplyvňujú našu náladu i pocity

Farby sa prezentujú v nespočet-
ných a rozličných formách. Voľným 
okom sú ľudia schopní zaregistro-
vať minimálne dveti síc odti eňov. 
Skutočnosť je taká, že získavame 
až približne 87% všetkým dojmom 
prostredníctvom farebného sveta. 
Človek používa farby a vďaka nim 
vyjadruje sám seba. Okrem toho 
bezprostredne ovplyvňujú našu ná-
ladu a pocity. Ich vnímanie je závislé 
od viacerých faktorov – odti eňa far-
by, druhu sveta (denné alebo ume-
lé, intenzívne či mastné), všeobec-
ného cítenia i biorytmu. Červená 
sa radí k tým opti misti ckým, je to 
vitálna farba aktí vnosti , horúčavy, 
boja, vášnivého života. Spájame ju 
s odvahou, obetavosťou, láskou aj 
skutkami vášne. Zväčšuje svalovú 
hmotu, zrýchľuje pulz, zvyšuje tlak 

Príliš veľa bielej môže pôsobiť smutne, sterilne až nemocnične
krvi, prehlbuje dýchanie. Môže 
spôsobovať bolesti  hlavy. Nie je 
vhodná pre ľudí, ktorí sa rýchlo 
rozčúlia, neodporúča sa ti ež cito-
vo nestabilným osobám. Oranžová 
je žiarivá, jagavá, teplá farba ohňa 
a slnka. Symbolizuje chutné plody 
ako marhule, mandarínky či poma-
ranče. Ako citový sti mulátor je vese-
lá, príjemná a pomáha prekonávať 
únavu. Vďaka uvedeným vlastnos-
ti am predstavuje užitočnú doda-
točnú pomoc pri liečení depresií. 
Povzbudzuje chuť do jedla a mala 
by napomáhať pri rannom vstáva-
ní. Oranžová má pozití vny vplyv na 
pľúca, pankreas a slezinu, povzbu-
dzuje srdcovú činnosť. Táto farba 
môže upokojovať, no aj znepokojiť. 
Žltá je farbou slnka, svetla a opti -
mizmu, akti vizuje a oslobodzuje 

pred strachom. Uchováva bdelosť 
a podporuje koncentráciu, symboli-
zuje tvorivosť a múdrosť. Podporuje 
motoriku, je dôležitou vlastnosťou 
je ti ež komunikatí vnosť. Na stenách 
a inde v byte má pozití vny účinok na 
náladu. Žltá farba najviac ovplyvňu-
je dýchacie ústrojenstvo, napomá-
ha pri liečení psychických neuróz, 
zvyšuje krvný tlak. Zelenej sa hovorí 
aj farba zdravia. Jej odti eňmi sa po-
kúšajú liečiť nervovú únavu a hys-
tériu, pretože ma upokojujúci vplyv 
na nervový systém. Je účinná pri 
vyčerpanosti , môže zmierniť mig-
rény. Je ti ež farbou pokoja, umier-
nenosti , oddychu či rozmýšľania. 
Okrem toho sa považuje za znak 
vyrovnanosti . Najvhodnejšia je do 
kúpeľní a spální kvôli upokojujúcim 
účinkom, môže byť nápomocná aj 
vo forme rastlín. Modrá patrí me-
dzi základné farby. Jej symbolikou 
je múdrosť, inteligencia, nesmr-
teľnosť, nekonečnosť, duchovnosť 
a mysti ka. Upokojuje, podnecuje 
nervovú akti vitu, usmerňuje sme-
rom dovnútra – hovoria jej aj farba 
pokoja a oddychu. Fialová farba je 
zmesou modrej a červenej. Čím 
viac pridáme jednej alebo druhej, 

tým charakteristi ckejší odti eň získa 
a potom aj tomu primeraný podiel 
oboch vlastností  – modrej farby po-
koja, vzdialenosti , duchovna a čer-
venej farby pohybu, vášne, tepla. 
Keďže v sebe spája charakteristi ky 
extrémnych a rozličných základných 
farieb (horúce, studené...), pôso-
bí akosi tajomne. Biela prezentuje 
jasnosť a je ako vlnenie zmesou 
všetkých troch prírodných farieb – 
žltej, červenej a modrej. Preto na 
bielu reaguje väčšina ľudí pozití vne. 
Symbolizuje ti ež nevinnosť, čistotu 
a nový začiatok. V spojení s jemný-
mi modrými odti eňmi pôsobí veľmi 
chladne. Je symbolom božskosti , 
dokonalosti , hrdosti , dobroty i več-
nosti . Biely byt je svetlý, vyzerá byť 
priestranný, avšak príliš veľa tejto 
farby môže pôsobiť smutne, steril-
ne až nemocnične. Preto sa odpo-
rúča, aby boli biele steny ozdobené 
maľbami, plagátmi alebo zarámo-
vanými obrazmi. Pri výbere farieb 
v miestnosti  je dôležité kombinovať 
také farby, ktoré najlepšie vyžarujú 
našu povahu. Takto sme schopní 
vytvoriť prostredie, v ktorom sa bu-
deme cíti ť pohodlne.

-pet-

Farebný týždeň zdravia
Od 12. do 16. októbra 2015 naša 

škola žiarila peknými farbami, žiaci si 
pochutnávali na desiate podľa témy 
dňa a vlastných chutí , pani kuchárky 
pripravili zdravé a farebné menu.

V pondelok bola modrá farba 
a tá zahrnula do jedálneho lístka 
pečivo, obilniny, ryžu, cestoviny 
a zemiaky. Na obed nám kuchárky 
navarili koložvársku kapustu so ze-
miakovou kašou. Utorok bol zasa 
v znamení zelenej, ktorá repre-
zentovala ovocie a zeleninu. Obed 
bol založený na brokolici a na špe-
náte. Ako hlavné jedlo sme mali 
špenátové halušky. V stredu sme 
do školy prišli bieli na znak mlieka 
a mliečnych výrobkov. Na obed však 
boli pečené buchty s cukrovou po-
sýpkou, ale k tomu pohár chutnej 
mliečnej kávy. Nasledoval červený 
štvrtok, ktorý sa niesol v zname-
ní mäsa, rýb, vajec a strukovín. 
Pochutnali sme si na šošovicovej 
polievke a paradajkovej omáčke so 

zemiakovým pyré a hovädzím mä-
som. Oranžový piatok už nebol len 
o jedle, ale aj o pohybe. 

V piatok 16.10.2015 sme mali 
v škole štafetový beh zdravia. Počas 
veľkej prestávky, po druhej vyučo-
vacej hodine, sme všetci išli vonku 
pred školu. Učitelia nám porozprá-
vali ako a prečo beháme za zdravie. 
Keď sme to dopočúvali, postavili 
sme sa od 9. ročníka po 1. ročník 
aj so svojimi triednymi učiteľmi 
a učiteľkami na štartovaciu čiaru. 
Beh organizoval náš učiteľ telesnej 
výchovy. Celé triedy zabehli po 300 
metrov v okolí našej školy. Ďalšia 
trieda začala bežať po dobehnutí  
tej predchádzajúcej. Lepší športov-
ci poti ahli alebo počkali tých menej 
zdatných. Bola to zábava a k tomu 
každý jeden žiak a učiteľ urobil nie-
čo pre svoje zdravie. Spoločne sme 
odbehli približne 42 kilometrov. 

Matúš Kuzma a Ján Pavlík,
8. ročník, ZŠ s MŠ Havaj
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Oznámenie o vyhlásení výberového konania
Mesto Stropkov v súlade s § 5 zákona č. 552/2003 Z.z. o výkone 

prác vo verejnom záujme v znení neskorších zmien
vyhlasuje dňa 16.10.2015 výberové konanie na miesto 

náčelníka Mestskej polície v Stropkove.
1. Kvalifi kačné predpoklady a požiadavky:

a) vysokoškolské vzdelanie 2. stupňa,
b) najmenej päť rokov praxe,
c) bezúhonnosť,
d) zdravotná a telesná spôsobilosť,
e) vodičské oprávnenie pre vedenie motorových vozidiel skupiny B.

2. Uchádzači o výberové konanie k písomnej žiadosti  o účasť na výberovom 
konaní doložia
a) overenú fotokópiu diplomu o úspešnom absolvovaní vysokoškolského 

vzdelania 2. stupňa,
b) potvrdenie o vykonaní praxe aspoň päť rokov ku dňu podania žiadosti ,
c) štruktúrovaný životopis,
d) potvrdenie o zdravotnej spôsobilosti  na výkon takejto pozície nie staršie 

ako 1 mesiac v čase podania žiadosti ,
e) výpis z registra trestov, nie starší ako 3 mesiace v čase podania žiadosti ; 

ak je uchádzač ku dňu podania žiadosti  zamestnancom mesta Stropkov, 
výpis z registra trestov nepredkladá,

f) písomný súhlas na spracovanie osobných údajov pre účely výberového 
konania podľa zákona č. 428/2002 Z.z. o ochrane osobných údajov,

g) písomnú koncepciu vedenia mestskej polície (max. v rozsahu 5 strán 
formátu A4),

h) fotokópiu vodičského oprávnenia pre vedenie motorových vozidiel 
skupiny B.

3. Iné požiadavky:
a) znalosť právnych predpisov v oblasti  obecnej polície, obecného zriade-

nia, priestupkov, správneho konania, slobodného prístupu k informáci-
ám, ochrany osobných údajov a všeobecne záväzných nariadení mesta, 

b) komunikatí vnosť, vysoké pracovné nasadanie, manažérske a organizačné 
schopnosti ,

c) práca s počítačom (min. Excel, Word, internet).
4. Rozsah pracovného úväzku:

Plný úväzok 1,0.
Ak uchádzač nesplní ktorúkoľvek podmienku stanovenú v bode 1. a 2. 

tohto oznámenia o vyhlásení výberového konania, nebude prizvaný a ani sa 
nemôže zúčastniť výberového konania podľa § 5 zákona č. 552/2003 Z.z. o vý-
kone prác vo verejnom záujme v znení neskorších zmien.

Žiadosť s požadovanými dokladmi doručte v zapečatenej obálke s ozna-
čením hesla: „Náčelník mestskej polície – výberové konanie“ osobne do po-
dateľne MsÚ alebo doručte na adresu: Mesto Stropkov, Hlavná 38/2, 091 01 
Stropkov v termíne do 15.11.2015 do 15.00 hod. Žiadosti  doručené osobne 
alebo aj prostredníctvom iných doručovateľov po tomto termíne nebudú ak-
ceptované a budú z výberového konania vylúčené.

Vyhlasovateľ výberového konania si vyhradzuje právo nevybrať žiadneho 
z uchádzačov, ak žiadny uchádzač nesplní podmienky stanovené v tomto ozná-
mení o vyhlásení výberového konania alebo žiadny uchádzač nebude vyhovo-
vať a právo vyhlásiť v súlade s § 5 ods. 8 zákona č. 552/2003 Z.z. o výkone prác 
vo verejnom záujme v znení neskorších zmien nové výberové konanie. Termín, 
čas a miesto výberového konania budú oznámené uchádzačovi, ktorý splnil 
podmienky v bode 1. a 2. tohto oznámenia najmenej 7 dní pred uskutočnením 
výberového konania.

Úspešný uchádzač z výberového konania bude primátorom mesta navrh-
nutý na jeho vymenovanie za náčelníka Mestskej polície v Stropkove mestské-
mu zastupiteľstvu, ktoré v súlade s § 2 ods. 3 zákona č. 564/1991 Zb. o obecnej 
polícii v znení neskorších zmien vymenúva náčelníka mestskej polície na návrh 
primátora mesta.

Bližšie informácie poskytne Ing. Stanislav Humeník, prednosta MsÚ 
v Stropkove, tel. č. 054/4868803. JUDr. Ondrej Brendza, primátor mesta

Obecné zastupiteľstvo v Turanoch nad Ondavou v zmysle § 11 ods. 4 písm. 
j) a 18a ods. 2 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov
1. vyhlasuje
 v zmysle § 18a odsek 2 zák. č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení ne-

skorších predpisov vyhlasuje výberové konanie na funkciu hlavného kontro-
lóra obce Turany nad Ondavou. Prihlášky je možné podávať do 11.12.2015 na 
OcÚ Turany n/O. Voľby sa uskutočnia na zasadnutí  Obecného zastupiteľstva 
v Turanoch n/O dňa 18.12.2015.

2. určuje
 a) nasledovné požiadavky, ktoré musí spĺňať kandidát na funkciu hlavného 

kontrolóra:
  aa) kvalifi kačné predpoklady: minimálne úplné stredné vzdelanie,
  ab) iné predpoklady:
   aba) znalosť príslušnej legislatí vy, 
   abb) bezúhonnosť,
   abc) riadiace a organizačné schopnosti ,
   abd) komunikatí vnosť,
   abe) spôsobilosť používať slovenský jazyk v úradnom styku
 b) prax vo verejnej správe, v kontrolnej alebo ekonomickej oblasti  vítaná,
 c) náležitosti  písomnej prihlášky, ktorá obsahuje najmä:
  ca) meno, priezvisko, prípadne ti tul, bydlisko, dátum narodenia, 

kontaktný údaj,
  cb) písomný súhlas uchádzača so spracovaním osobných údajov v zmysle § 

11 zákona č. 122/2013 Z.z. o ochrane osobných údajov v znení neskor-
ších predpisov,

 d) že k prihláške je potrebné doložiť:
  da) výpis z registra trestov nie starší ako 3 mesiace,
  db) overenú kópiu dokladu o najvyššom dosiahnutom vzdelaní,
  dc) profesijný životopis,
  dd) čestné prehlásenie o odbornej praxi,
 e) termín na ukončenie podávania prihlášok na deň 11.12.2015.
 f) začiatok funkčného obdobia hlavného kontrolóra a deň nástupu do práce 

sa stanovuje na deň 1. január 2016,
 g) pracovný úväzok hlavného kontrolóra je 0,05%,
 h) že prihlášku s požadovanými dokladmi je treba doručiť v zalepenej obálke 

s označením hesla: „Voľba hlavného kontrolóra – neotvárať!“ osobne 
alebo zaslať na adresu: Obecný úrad Turany nad Ondavou č. 100, PSČ 
09033 najneskôr dňa 11.12.2015. Prihlášky doručené po tomto termí-
ne nebudú akceptované a nebude sa na ne prihliadať a budú z volieb 
vylúčené.

Nové bývanie pre vtáčatá
Žiaci 4. ročníka Základnej škole 

na Konštantí novej ulici v Stropkove 
v rámci predmetu pracovné vyu-
čovanie spolu s rodičmi zhotovili 
vtáčie búdky z dreva a vhodného 
odpadového materiálu. Zhotovili 

búdky prenosné, závesné, z plas-
tovej fľ aše i škatule od topánok. 
Vedia, že o vtáčiky v zimnom období 
je potrebné postarať sa. Ak vtáčatá 

objavia kŕmidlá naplnené vtáčími 
pochúťkami, prichádzajú v čoraz 
väčších kŕdľoch na bohatú hosti nu. 
O potrebe ochraňovať našu prírodu 
si vyrobili aj veľmi kreatí vne projek-
ty, ktoré si zavesili na chodbe školy. 

Svoje búdky si rozvešali do areálu 
školy a pravidelne im budú dopĺňať 
vtáčími pochúťkami až do príchodu 
jari.  Triedna učiteľka IV.B

Ako nás včely liečia
Mesiac október je mesiacom 

úcty k starším. V týchto jesenných 
dňoch sa čoraz častejšie stretá-
vame s nachladnutí m a rôznymi 
respiračnými ochoreniam, ktorými 
trpia hlavne starší ľudia. Občianske 
združenie Bazička v spolupráci 
s Obecným úradom Bžany uspo-
riadalo dňa 29. októbra 2015 pri 
tejto príležitosti  posedenie spojené 

s besedou na tému „Ako nás včely 
liečia“. Príjemné prostredie spojené 
s výstavkou detských prác a výrob-
kov bžianskych žien z novinového 
papiera a dreva a beseda s pánom 
Foťkom- včelárom telom a dušou 
priniesla veľa nových poznatkov 
o mede a produktoch z medu. 
Dozvedeli sme sa nie len o priaz-
nivých účinkoch medu, propolisu, 

včelej kašičky, ale mali sme aj 
možnosť ochutnať ti eto produk-
ty. Zároveň nás pán Foťko infor-
moval o blahodarných účinkoch 
medu a ponúkol nám recepty na 
správne užívanie medu, aby sme 
v ňom zachovali čo najviac zdra-
viu prospešných látok. Všetci sme 

sa prednáškou pána Foťka nadchli 
a preto mu chceme aj týmto spôso-
bom poďakovať a zaželať mu v jeho 
zanietenosti  včelárstvu veľa úspe-
chov a zdravia ku ktorému mu určite 
prispieva aj jeho práca s včielkami

Mgr. Adriána Sukovská
predsedkyňa OZ
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Knihkupectvo Hviezdoslav
tel.: 0903 057 506
e-mail: knihkupehviezdoslav@centrum.sk
facebook: knihkupectvo hviezdoslav
web: www.online-knihy.sk

Marta 
Fartelová
TRINÁSTA 
KOMNATA
Pre niekto-

rých uzavretá 
a smutná, pre 
ďalších záhad-
ná a nedostup-

ná, pre iných bláznivá čudáčka. 
Karla si svoje temné tajomstvá 
dokonale stráži a nikomu nedo-
volí nazrieť do svojho vnútra. Až 
kým do jej života nevstúpi ve-
selý, bezprostredný a priateľský 
Marek a postupne si nezíska jej 
dôveru. Karla mu poodhalí svo-
je tajomstvá a krok za krokom 
odomkne dvere na trinástej 
komnate svojej duše. Bude však 
stačiť ich láska a odhodlanie na 
to, aby sa dokázali vyrovnať so 
všetkými démonmi, ktorých vy-
pusti li? Prekonajú ťažkú a tŕnistú 
cestu, ktorú majú pred sebou?

Aminatt a 
Fornová

SPOMIENKY NA 
LÁSKU

V to ráno 
som kráčal 
na univerzitu 
a začul pieseň. 
Vychádzala z rá-
dia v stánku, okolo ktorého som 
práve prechádzal. Pieseň odkiaľsi 
zďaleka o stratenej láske. Aspoň 
tak som si to predstavoval, keďže 
som nerozumel slovám a vnímal 
len melódiu. Nízke tóny podľa 
môjho chápania predstavovali 
stratu, ktorú utrpel nejaký muž. 
A vysoké tóny piesne akoby hovo-
rili o niečom, čo sa nikdy nemalo 
stať. Neplakal som celé roky. Ale 
vtedy na kraji prašnej ulice plnej 
neznámych ľudí mi vyhŕkli slzy. Tú 
melódiu som si pamätal ešte mno-
ho rokov. Presne tak sa človek cíti , 
keď zbadá nejakú ženu a hneď 
vie, že by ju mohol milovať. Ľudia 
sa mýlia, keď hovoria o láske na 
prvý pohľad. Tento prípad nemá 
nič spoločné s láskou asi so žia-
dosti vosťou. Nie. Len keď tá žena 
odíde, človeka sa zmocní pocit 
straty. Akási predtucha straty.

KNÍHKUPECTVO HVIEZDOSLAV 
VÁM PONÚKA KNIHY

ZA INTERNETOVÉ CENY !!!
Veľký VÝPREDAJ!

Viac ako 200 titulov za super ceny. 
Beletria, detektívky a detské knihy.

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník

Minulú stredu da-
rovali krv vo Svidníku 
v rámci ,,Študentskej 
kvapky krvi“ tí to bez-

príspevkoví darcovia krvi: Va-
lér Simko (11. odber), Zuzana 
Mikitová (prvodarkyňa), Jana 
Vaňková (prvodarkyňa), Kristí na 
Vasilčíková (prvodarkyňa), Mgr. 
Marti n Štefanco (25.), Mgr. Juraj 
Gibej (34.), Ján Adamečko (52.), 
Anna Sabolová (23.), Anton 
Vaškanin (78.), Ing. Roman Hriž 
(5.), Jaromír Vanda (13.) - všetci 
zo Svidníka, Renáta Ličková (18.), 
Dušan Jurina (25.), Tomáš Berež-
ný (23.), Jozef Luberda (27.), Vla-
dislav Čisár (47.), Monika Bičejo-
vá (4.) - všetci zo Stropkova, Ing. 
Jozef Čiernik (7.), Jana Zajacová 
(12.) - obaja z Ladomirovej, Vi-
liam Garbarčik (2.) - Nižný Orlík, 
Dominika Oreničová (prvodarky-
ňa) - Šarišský Šti avnik, Jozef Skir-
kanič (4.) - Jurkova Voľa.

Od srdca 
k srdcu

Prebiotiká pomáhajú aj 
pri zápche či hnačke

Probioti ká sú nestaviteľné zložky 
potravy, ktoré selektí vne sti mulujú 
rast a akti vitu baktérií črevnej mik-
rofl óry. Prebioti ká majú pozití vny 
vplyv na úľavu pri zápche, liečbe 
hnačkových ochorení ,vplyv na zníže-
nie rizika osteoporózy, aterosklerózy, 
kardiovaskulárnych ochorení a tak 
isto aj čo sa týka ochorenia inzulíno-
vej rezistencie. Prebioti ká selektí vne 
sti mulujú rast prospešných črevných 
baktérii a zabraňujú rozmnožovaniu 
rôznych patogénnych enterokokov, 
enterobaktérií či klostrídií.Prebioti ká 
sa nachádzajú prirodzene aj v rast-
linných potravinách. Jedným z naju-
žitočnejších je inulín. Medzi bohaté 
zdroje inulínu patrí koreň rastliny 
cigórie, alebo arti čoky konzumované 
vo forme šalátu. Avšak najbohatším 
zdrojom je koreň čakanky obyčajnej. 
Prebioti ká predstavujú substrátovú 
základňu pre probioti ká – črevnú 
mikrofl óru, ktorú u dospelého jedin-
ca tvorí približne biliarda mikroor-
ganizmov. Črevná mikrofl óra napo-
máha tráveniu a získavaniu energie 
z potravy, ktorá je nestráviteľná.

V poslednej dobe bol vyvinutý 
nový koncept prepojenia účinkov 
probiotí k a prebiotí k – synbioti ká. 
Ide o synergickú kombináciu, kedy 
sa vlastnosti  oboch zložiek navzájom 
dopĺňajú a posilňujú.

MVDr Michal Zozuľák
riaditeľ RVPS
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...aj na splátky

až- 40 %

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

Notebook ASUS X555 s W8.1  ASUS X555, CPU INTEL 
i3 5010, 4 GB DDR3, 500 GB HDD, 
VGA Intel HD, DVD RW, webcam, wifi , 
HDMI, BT, USB 3.0, Windows 8.1

NOTEBOOK ACER E15S s W8.1
Acer Aspire E15S 15,6“ HD, 4-jadrový CPU Intel N2940, 
4 GB DDR3, 1000 GB, Intel HD, DVDRW, čítačka kariet, 
webcam, wifi , HDMI, BT, USB 3.0, Windows 8.1

AKCIOVÁ CENA - 429,- € !!!

AKCIOVÁ CENA - 299,- € !!!

INTERNET ADSL – AKCIA  - Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 5120 kbit/s 
od 12.50 €/mesiac, 10240 kbit/s od 17,50 €/mesiac počas celej doby viazanosti (18 mes).

Prichádza chrípková sezóna
Chrípka je infekčné ochorenie 

vyvolané vírusom chrípky. Klinicky 
prebieha ako akútne zápalové 
ochorenie horných dýchacích ciest. 
Jej nástup je obvykle náhly, z plné-
ho zdravia. Často začína zimnicou, 
bolesťami hlavy, teplota stúpa na 39 
- 40 ºC. Chorý má bolesti  svalov a kĺ-
bov, suchý, dráždivý kašeľ, nádchu, 
pocit sucha a škriabania v hrdle. 
Ku klinickým príznakom dochádza 
za jeden až tri dni od infi kovania 
sa. Pokiaľ nevzniknú komplikácie, 
príznaky do piati ch dní odoznejú. 
Úplné uzdravenie obvykle nastáva 
až do štyroch týždňov od prvých 
príznakov.

Epidémie chrípky vznikajú kaž-
doročne z dôvodu premenlivosti  
vírusov chrípky. Vírusy podliehajú 

drobným geneti ckým zmenám – 
mutáciám, z toho dôvodu prichádza 
k opakujúcim sa malým epidémiám 
v dvoch až troch ročných cykloch. 
Raz za 10 až 40 rokov prichádza 
k veľkej zmene vírusu. Skrížením 
medzi ľudským a zvieracím typom 
chrípkového vírus vznikne úplne 
nový typ vírusu, ktorý je schopný vy-
volať rozsiahle pandémie. Ostatná 
pandémia bola zaznamenaná v ro-
koch 2009 – 2010. Epidémie chrípky 
predstavujú nielen zdravotný, ale 
aj závažný ekonomický a spoločen-
ský problém. V chrípkovej sezóne 
2014/2015 na Slovensku navští vilo 
s chrípkou lekára približne 200 000 
ľudí. Laboratórne sa chrípku po-
darilo potvrdiť v 540 prípadoch. 
Laboratórne potvrdené prípady 

tvoria iba „špičku ľadovca“ z celko-
vého počtu prípadov chrípky a ich 
skutočný počet je oveľa vyšší. Za 
toto obdobie bolo hlásených 74 ťaž-
kých akútnych respiračných ocho-
rení, ktoré si vyžiadali hospitalizá-
ciu. Z tohto počtu zomrelo 25 ľudí. 
V 19 prípadoch úmrti a sa potvrdila 
prítomnosť vírusu chrípky, z toho 14 
krát išlo o vírus chrípky typu A(H1N1)
pdm09, ktorý spôsobil ostatnú pan-
démiu chrípky. Pandemický kmeň 
chrípky už možno považovať za bež-
ný sezónny kmeň, ktorý cirkuluje 
v populácii a dá sa predpokladať, 
že bude spôsobovať ďalšie prípady 
ochorení. Dôkazom toho je, že sku-
pina odborníkov Svetovej zdravot-
níckej organizácie, ktorá každoročne 
určuje odporúčané kmene vírusov 
chrípky, ktoré majú byť zahrnuté 

do chrípkových vakcín, tento kmeň 
zaradila aj do vakcíny určenej pre 
nadchádzajúcu sezónu 2015/2016. 
Zaočkovanosť populácie proti  chríp-
ke v Slovenskej republike už niekoľ-
ko rokov za sebou klesá. V uplynulej 
chrípkovej sezóne klesla na úroveň 
4,6 %. Svetová zdravotnícka orga-
nizácia odporúča celkovú zaočko-
vanosť populácie vyššiu ako 30 %. 
Očkovanie pritom výrazne znižuje 
množstvo závažných prípadov i cir-
kuláciu vírusov chrípky v populácii. 
V odborných kruhoch je očkovanie 
proti  chrípke považované za spoľah-
livé, bezpečné a zároveň ide o naje-
fektí vnejší spôsob prevencie. 

prof. MUDr. Ivan Rovný, PhD., 
MPH

hlavný hygienik
Slovenskej republiky
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Montáž strešných
snehových zábran.

Tel.: 0905 480 575

PREDÁM
* Predám závodný bicykel Favorit. 

Cena 50,- €. Tel. 0915 436 421.
* Predám kulti vátor vari. Tel.: 0917 

561 367.
* Predám mladé barany. Tel.: 0908 

985 788.
* Predám lúpané vlašské orechy, 

5,50,- €/kg. Tel.: 0908 637 550.
* Predám ošípané, 120 kg. Tel.: 

0908 263 131.
* Predám zemiaky. Tel.: 0908 952 

380.
* Predám cirkulár 7KW, cena doho-

dou. Tel.: 0904 318 234.
* Predám odstavčatá. Tel.: 742 

2281, 0908 854 981.
* Predám šečkáreň , harmoniku. 

Tel.: 749 43 65.
* Predám detský kočík, trojkombi-

nácia – čierno-ružový, cena 85,- €. 
Tel.: 0948 505 668.
* Predám dvojkrídlové dvere, dva 

matrace – 200x95. Tel.: 0949 575 
330.
* Predám kŕmne zemiaky, cena do-

hodou. Tel.: 0948 399 414.
* Predám odstavčatá. Tel.: 0908 

310 418.
* Predám nový masážny sprchova-

cí box. Tel.: 0903 391 378.
* Predám jatočné ošípané – aj očis-

tené polky. Tel.: 0902 104 564.
* Predám odstavčatá. Tel.: 0944 

OBČIANSKA INZERCIA
542 505.
* Predám novú plastovú rohovú 

vaňu – 160x100. Tel.: 0903 995 675.

NEHNUTEĽNOSTI
* Kúpim 1-izbový byt v Stropkove. 

Tel.: 0910 964 114.
* Predám 2-izbový byt prerobený 

na 3-izbový po čiastočnej rekon-
štrukcii. Cena dohodou. Tel.: 0907 
023 344. Volať po 16.00 hod.
* Predám rodinný dom v Stropkove. 

Tel.: 0905 106 019.
* Predám rodinný dom s garážou v 

Stropkove. Tel.: 0910 964 114.
* Predám 2-izbový byt na ul. 

Hlavnej so samostatným kotlom. 
Tel.: 0905 106 019.
* Predám 2,5-izbový byt s balkó-

nom po čiastočnej rekonštrukcii. 
Tel.: 0910 964 114.
* Vezmem do prenájmu 1 až 2,5 

izbový byt v Stropkove. Tel.: 0911 
170 550.
* Vezmem do prenájmu 2-izbový 

byt. Tel.: 0914 303 505.
* Dám do prenájmu 3-izbový byt 

na ulici Krátkej. Tel.: 0905 166 984, 
0915 875 966.
* Predám rekonštruovaný 2-podlaž-

ný rod. dom v strede obce N. Olšava. 
Tel.: 0903 541 877.
* Predám garáž na ul. Kukučinovej 

PRACOVNÉ PONUKY

(pri býv. pekárni) v Stropkove.Tel.: 
0903 541 877.
* Dám do prenájmu 2-izbový byt 

s balkónom na Hlavnej ul. Voľný 
ihneď.Volať po 17.00 hod. Tel.: 0915 
644 280.

AUTO-MOTO
* Predám FELICIU a RENAULT CLIO 

1,5 DCI, možná výmena. Tel.: 0905 
326 240.
* Výkup a predaj Škoda Felícia. Tel.: 

0905 326 240.

RÔZNE
* Prevádzame kompletnú rekon-

štrukciu domov a bytov. Tel.: 0904 
378 277.
* Spoločnosť zaoberajúca sa spra-

covaním účtovníctva pre podnika-
teľov prijme do TPP účtovníka. Tel.: 
0911 965 068.
* Obkladanie kúpeľní, bytové jadrá, 

sti erky, sadrokartóny. Realizujem aj 
bezbariérové úpravy kúpelní z prí-
spevku pre ZŤP. Tel.: 0903 995 675.
* Renovácia vaní priamo u zákazní-

ka. Vaňa stará ako nová. Tel.: 0911 
869 735.
* Hladený betón do garáží, dielní, 

altánkov... Tel.: 0944 601 077.
* Stolárska a nábytkárska výro-

ba. Stavba altánkov, prístreškov a 
striech. Tel.: 0911 197 384
* FIJA – Jaroslav Fiľarský. Rez ovoc-

ných stromov a domáce zabíjačky, 
pravé domáce výrobky. Tel.: 0903 
575 612. 
* Ponúkam predaj a opravu kotlov + 

kúrenie a voda. Tel.: 0905 824 033. 
* Ponúkam osobnú prepravu od 1 

do 20 osôb minibusmi a nákl. do-
pravu do 2 t, aj zahraničie. Cena od 
0,40 €. Kuriérske služby. Odťahová 
služba. Tel.: 0905 824 033. 

DARUJEM
* Darujem maštaľný hnoj. Tel.: 

0902 104 564.

Prijmeme pracovníkov na 
výkon NDT skúšok (vhodné pre 
absolventov škôl – zaučenie). 

Práca v ČR.
Tel.: 0907 200 036

Prijmeme zváračov
(CO2 – štátna skúška)

a zámočníkov na prácu v ČR.
Tel.: 0907 200 036

Prijmeme špeditéra/špeditér-
ku, práca možná aj z domu. 
Prax v odbore minimálne dva 
roky. Viac informácií pri osob-
nom pohovore.
Tel.: 0907 020 066

Úradné, odborné
 a bežné preklady

 - všetky jazyky
www.asined.skTel.: 0908 665 046, 0915 544 915

Ponúkam prácu na pozíciu 
zvárač – CO2 a obrábač kovov 
do ČR, podmienkou je znalosť 

v technických výkresoch.
Tel.: 0907 909 460 Prijmeme

brigádnika/brigádničku
do El Pasa, 3,- €/hod.

Tel.: 0911 708 650

TOMBALUX. Upratovanie 
domácností  a fi riem – čistenie 
a tepovanie kobercov, podla-

hových krytí n, sedacích súprav 
a interiérov áut profi technikou.
Tel.: 0908 883 404

Elektroinštalačné práce,
silnoprúd – slaboprúd,

bleskozvody, rekonštrukcie,
novostavby a revízie.

Tel.: 0914 303 505

* Motorest Breznica prijme kuchá-
ra/kuchárku (potrebná prax), čašní-
ka/čašníčku. Tel.: 0905 733 192.
* Ponuka práce Viedeň – upratova-

nie, len ženy. E-mail: jobs@centrum.
sk, podmienkou sú základy NJ.
* Hľadám ženu zo ZŤP do predajne. 

E-mail: jobs@centrum.sk, poslať 
foto, vek a vzdelanie.
* Český zamestnávateľ prijme do 

TPP mužov a ženy na kontrolu sú-
čiastok. Podmienkou je dobrý zrak. 
Plat 110 kč/hod. Tel.: 0918 970 006, 
00420 774 242 194.
* Ponúkam prácu do mäsokombi-

nátu (vykosťovanie) do Nemecka, 

ubytovanie a doprava do práce 
zdarma, mzda v hrubom 8,80 €/ 
hod. Tel.: 0949 519 430.
* Ubytovacie zariadenie prijme na 

občasnú výpomoc pri nočných služ-
bách najlepšie šikovnú dôchodky-
ňu alebo dôchodcu, iba zo SP. Tel.: 
0910 924 895.
* Ponúkam prácu na doma. Tel.: 

0903 391 378.
* Prijmem predavačku do drogérie 

v Stropkove. Tel.: 0905 499 095.
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Na majstrovstvách Slovenska si vyboxovali bronz
V dňoch 23., 

24. a 25. októbra 
sa v Nitre uskutoč-
nili Majstrovstvá 

Slovenskej republiky v boxe za 
účasti  necelej sedemdesiatky 
najlepších nominovaných boxe-
rov z 36 klubov. Stropkov repre-
zentovali dvaja pästi ari - Patrik 
Hurný a Marek Hejda. Obaja sa 

prebojovali až do semifi nále. 
Patrik Hurný natrafi l na neskor-
šieho majstra Slovenska Dávida 
Michaleka z Malaciek, s ktorým 
prehral a nakoniec získal cen-
ný bronz. Ďalšiemu z našich 
chlapcov, Markovi Hejdovi, len 
o dva body uti ekol boj o zla-
tú medailu, keď v semifi nále 
prehral tesne na body 19:17 

s Ginom Šarközym z BC Ružinov 
a v konečnom poradí sa takti ež 
umiestnil na bronzovej prieč-
ke. „V prvom rade blahoželám 
obom chlapcom k dosiahnutým 
výsledkom. Dali zo seba všetko, 
čo bolo v ich silách, lebo maj-
strovstvá Slovenska sú vrchol 
a najvyššia pocta pre boxera 
a športovca. Ďalej by som chcel 

poďakovať pánovi Novickému, 
lebo bez jeho podpory by nebolo 
možné reprezentovať Stropkov 
na takomto prestí žnom turnaji. 
Klobúk dole a ešte raz úprim-
ná vďaka aj za chlapcov takisto 
pánovi Malačinovi a pekárni 
Bokša za skvelé občerstvenie.“

-ada-

Grantový program Šariš ľuďom opäť prináša 
možnosť rozvíjať prosperitu prešovského regiónu

Pivovary Topvar v spoluprá-
ci s Komunitnou nadáciou Veľký 
Šariš vyhlasujú ďalší ročník ko-
munitného grantového programu 
Šariš ľuďom. Projekty, ktoré v pre-
šovskom regióne pomôžu podporiť 
rozvoj cestovného ruchu alebo za-
mestnanosť najmä žien, seniorov 
alebo telesne znevýhodnených sa 
môžu prihlasovať od 15. októbra 
2015 do 15. januára 2016. Na ich 
podporu je pripravených celkovo 
16 000 EUR.

O grantový príspevok môžu 
požiadať nadácie, neziskové or-
ganizácie, občianske združenia či 
neinvesti čné fondy. Jednou z pod-
mienok je, aby sa projekty realizo-
vali v období od 1. marca do 31. au-
gusta 2016 v rámci obcí a miest 
Prešovského kraja. Všetky projekty 
musia mať verejnoprospešný cha-
rakter a musia byť zamerané na 
osoby staršie ako 18 rokov.

 „Veríme, že práve podpora roz-
voja cestovného ruchu a zamestna-
nosti  znevýhodnených skupín oby-
vateľov môže postupne prispievať 

ku skvalitnenie života ľudí v našom 
regióne. Tento prístup je súčas-
ťou našej fi lozofi e zodpovedného 
podnikania. Veríme, že ak sa bude 
dariť nášmu okoliu, bude sa dariť 
aj nám. Je to cesta k trvalo udr-
žateľnému rozvoju a k vzájomnej 
prosperite.“ vysvetľuje Drahomíra 
Mandíková, riaditeľka pre fi rem-
né vzťahy a komunikáciu, Pivovary 
Topvar. 

Predchádzajúci ročník progra-
mu Šariš ľuďom zaznamenal 
historický úspech z pohľadu pri-
hlásených projektov. O grantový 
príspevok sa uchádzalo spolu 36 
mimovládnych organizácií z 21 
miest a obcí Prešovského kraja. 
Podporených bolo 11 projektov, 
ktoré priniesli do regiónu unikát-
ne a zaujímavé festi valy či obnovu 
historických pamiatok a zapojili 
množstvo lokálnych obyvateľov. 

Uchádzať sa o príspevok je 
možné vyplnením formulára, ktorý 
sa nachádza na www.pivovaryto-
pvar.sk a na www.komunitna-vel-
kysaris.sk a zaslaním ho poštou 

v obálke označenej názvom Šariš 
ľuďom na adresu Komunitná na-
dácia Veľký Šariš, Nám. Sv. Jakuba 
26, 082 21 Veľký Šariš, alebo mai-
lom na adresu komuni@nextra.sk, 
s predmetom mailu Šariš ľuďom. 
Medzi najlepšie projekty, ktoré 
zároveň splnia kritériá štatútu, sa 
rozdelí suma 16 000€. Maximálna 
výška príspevku na jeden projekt 
je 2 500€, pričom jeden žiadateľ 
môže získať podporu len na jeden 
prihlásený projekt. 

Súčasťou tohto ročníka je aj 
odborná konferencia na tému Ako 
využiť potenciál cestovného ru-
chu v Prešovskom kraji. Je určená 
uchádzačom o grant a má im po-
môcť vytvoriť zmysluplný projekt, 
ktorý bude mať v konkurencii iných 
úspech aj pri získaní príspevku. 
Konferencia sa uskutoční v ponde-
lok 9. novembra o 10.00 v hoteli 
Dukla v Prešove. „Reagujeme tak 
na veľký záujem zo strany nezis-
kových organizácií, ktoré takéto 
projekty realizujú a chcú zvýšiť 
svoje šance na získanie príspevku. 

Súčasťou konferencie bude pre-
to aj prakti cký workshop,“ uvie-
dla správkyňa Komunitnej nadá-
cie Veľký Šariš Štefánia Lenzová, 
ktorá konferenciu organizačne 
zastrešuje. 

Akciová spoločnosť Pivovary 
Topvar je členom SABMiller plc, 
ktorá je jednou z najväčších sveto-
vých pivovarníckych spoločností  so 
70 ti síc zamestnancami v 75 kraji-
nách celého sveta. Ponúka viac ako 
200 pivných značiek vrátane celo-
svetovo známych, ako sú Pilsner 
Urquell, Peroni Nastro Azzuro, 
Miller Genuine Draft  a Grolsch, rov-
nako ako popredné lokálne značky 
Aguila (Kolumbia), Castle (Južná 
Afrika), Miller Lite (USA), Snow 
(Čína), Victoria Bitt er (Austrália) 
alebo Tyskie (Poľsko).Súčasťou 
portf ólia spoločnosti  Pivovary 
Topvar sú značky Šariš, Topvar, 
Smädný mních, Velkopopovický 
Kozel, Pilsner Urquell, Master, 
Gambrinus a Birell. 

-lb-
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Spoza zelených stolov
Medziokresná stolnotenisová liga mala na 

programe už piate kolo. Domáce družstvá v ňom 
štyrikrát vyhrali. Česť hostí  zachraňovali Svidnícke 
družstvá déčko a céčko, ktorých ti eto víťazstvá vy-

niesli na prvé dve miesta v tabuľke. Na treti e miesto sa dostal 
V. Hrabovec, ktorý prekvapivo zvíťazil v domácom prostredí 
nad Stopkou. Prvé víťazstvo si zapísali aj Veteráni, ktorí zdolali 
Lužany „C“. Tabuľku uzatvára Radoma, ktorá sa ešte v tomto 
ročníku netešila z víťazstva. 

GS Vyšný Hrabovec - STOP Oľšavka 11:7 (Goč ml., Sivak po 
3,5; Kaňuk ml. 2,5; Goč st. 1,5 – Pašeň 3; Šafranko, Harvilko 
po2)

STO Brusnica - ŠŠK Centrál Svidník E 13:5 (M.Antoš 4,5; 
Ľ.Antoš, Fečko po 3,5; J.Antoš 1,5 – Kurej 3; Miňo, Mikuš po 1) 

STMK Stropkov Veterán C - JMC Lužany pri Topli C 10:8 
(Mihok, Čabala po 3,5; Bunda 3 – Kosár 4,5; Sl. Gdovin 1,5; M. 
Gdovin, Čižmár po 1) 

TJ Reál Svidnička - ŠŠK Centrál Svidník C 5:13 (Soľanka 2; 
Klim 1,5; Kozák 1; Suvak 0,5 – Kosár 4,5; Petrík 4; M.Kosť 3,5; 
Vasiľ 1) 

JMC Lužany pri Topli B - ŠŠK Centrál Svidník D 5:13 (Kočiš 2; 
M.Cigán 1,5; Sabol 1; Tomko 0,5- Štefanco, Nemec po 4; antoš 
2,5; Vasilenko 2; Dudáš 0,5) 

ŠM TJ Staškovce - TJ Radoma 15:3 (Timan, Marti n Maliňak, 
Gojdič po 4,5; Palej 1,5 – M.Baran, Dančišin , Pavlišin po 1) 

STMK Stropkov Bokša B voľno.
V šiestom kole 06.11.2015 o 18 hodine sa stretnú: 
JMC Lužany pri Topli C - GS Vyšný Hrabovec ; ŠŠK Centrál 

Svidník E - STOP Oľšavka; STO Brusnica - JMC Lužany pri Topli B; 
ŠŠK Centrál Svidník D - TJ Reál Svidnička; ŠŠK Centrál Svidník C - 
ŠM TJ Staškovce; 
TJ Radoma - 
STMK Stropkov 
Bokša B; STMK 
S t r o p k o v 
Veterán C 
voľno.

-ku-

1. Centrál Svidník D 5 4 1 0 62:28 14
2. Centrál Svidník C 5 3 2 0 59:31 13
3. Vyšný Hrabovec  5 3 1 1 46:44 12
4. Stropkov - Bokša B 4 3 1 0 52:20 11
5. STOP Oľšavka  5 3 0 2 50:40 11
6. Staškovce  4 3 0 1 52:20 10
7. Lužany B 4 2 1 1 50:22 9
8. Brusnica  4 2 0 2 41:31 8
9. Centrál Svidník E 5 1 0 4 31:59 7
10. Stropkov Veterán C 5 1 0 4 28:62 7
11. Lužany C 5 1 0 4 25:65 7
12. TJ Reál Svidnička  4 1 0 3 30:42 6
13. Radoma A 5 0 0 5 14:76 5

Tabuľka

Mesti sko - Radoma 3:1 (2:1)
Domáci od začiatku boli 

lepším mužstvom a vytvorili 
si dobré gólové príležitosti , 
ktoré ostali nevyužité, ale z 
tlaku dali rýchle 2 góly. Na to 
hosti a odpovedali gólom po 
chybe obrany. V 2. polčase 
bol obojstranne vyrovnaný 
futbal, len domáci gólom 
upravili výsledok na koneč-
ných 3:1.

Góly: Červeňák 2, 
Matkobiš - Čakurda

ŽK: 0 - D. Zelonkaj

Z futbalových ihrísk okresov Stropkov a Svidník
6. liga

Miňovce - Chotča 2:3 (0:3)
Góly: Hubáč, Jurko - Fejko 

2, Kmiť

Breznica - Lúčka 1:0 (1:0)
Góly: J. Melník
ŽK: S. Motyka

Rovné - Kalnište 1:0 (0:0)
Góly: Tyč
ŽK: 0 - T. Hálek

Lomné - Sitníky 1:3 (0:0)
Góly: Fečko - 

Hrabovčík - Stročín 3:0
Za veľmi pekného počasia 

sa hral veľmi pekný futbal. 
Ale prejavila sa skúsenosť do-
máceho celku, ktoré zaslúže-
né víťazstvo pečati lo gólmi.

Góly: M. Druga, P. 
Kačmár 2

Tisinec - Kuková 8:0 (3:0)
Domáci konečne pred-

viedli gólovú kanonádu a 
s radosťou si užijú záver 
sezóny. Škoda zranenia na 
konci zápasu hosťujúceho 
hráča Vereščáka, prajeme 

mu skoré uzdravenie.
Góly: Šimon Berežný 

4, Čepa 2, Tomáš Skysľak, 
Čakloš

ŽK: Farbanec, Jakub 
Berežný - Bolvan

6. liga
1. Sitníky 13 10 0 3 40:20 30
2. Kalnište 13 9 1 3 29:8 28
3. Tisinec 13 8 2 3 27:10 26
4. Hrabovčík 13 7 4 2 34:15 25
5. Rovné 13 7 3 3 17:16 24
6. Mestisko 13 6 3 4 28:25 21
7. Breznica 13 6 2 5 22:19 20
8. Lúčka 13 5 3 5 20:22 18
9. Kuková 13 5 1 7 26:30 16
10. Stročín 13 5 1 7 20:32 16
11. Miňovce 13 3 4 6 20:29 13
12. Chotča 13 4 1 8 14:28 13
13. Radoma 13 2 2 9 19:32 8
14. Lomné 13 0 1 12 9:39 1

Kam za futbalom?

II. liga, starší a mladší dorast 
– 16. kolo, 7. novembra o 10.00 
a 12.15 hod.: MŠK Tesla Stropkov – 
FK Svit.

II. liga, starší a mladší žiaci 
– 14. kolo, 7. novembra o 10.00 
a 11.45 hod.: ŠK FUTURA Humenné 
– MŠK Tesla Stropkov (A), 8. no-
vembra o 9.00 a 10.45 hod.: MŠK 
Tesla Stropkov (B) – MŠK SPARTAK 
Medzilaborce.

III. liga dospelí – 16. kolo, 7. 
novembra o 17.30 hod.: FK Bodva 
Moldava nad Bodvou – MŠK Tesla 
Stropkov.

Mládežnícky futbal
Starší dorast

MŠK Tesla Stropkov – FK Poprad 1:1 (0:0)
Góly: Jaselský (Zo štandardnej situácie).
ŽK: Zápotocký, Feč.

Zostava: Mulík – Jurečko, Feč, Lipák, Zápotocký, Jaselský, Haško, 
Vrábeľ, Mitruška, Vaško, Batf alský (71. Vaňko). 

Mladší dorast
MŠK Tesla Stropkov – FK Poprad 1:0 (0:0)

Góly: Beržný.
ŽK: Lipak, Fečo, Bochmač.
Zostava: Šmajda – Bochmač, Veselý, Cuprišin, Lipak, Jesenský, 

Gombár (41. Beržný), Preksta (61. Bedruň), Ceperko (41. Tabiš), 
Fečo, Moskaľ (78. Mihelič).

Starší žiaci
1. FC TATRAN Prešov (B) – MŠK Tesla Stropkov (A) 1:0 (0:0)
ŽK: Kollarik.
Zostava: Slivka – Slobodník, Glovacký, Cichý, Novotňak, Čabala, 

Gonos, Zápotocký, Mačuga, Rapač (41. Kollarik), J. Slivka.
MŠK Tesla Stropkov (B) – FAMT Prešov 0:1 (0:1)

Zostava: Baláž – Babjarčík, Cap, Bujdoš, Jobko, Kmiť, Liška, 
Bodnár, Hažer, Venglovič, Fečko.

Mladší žiaci
1. FC TATRAN Prešov (B) – MŠK Tesla Stropkov (A) 1:1 (1:0)
Góly: Suvak.
Zostava: Seman – Fečko, Durkoš, Suvak, Derco, Bodnár, Klučár, 

Rapáč, Šlechta, Novák, Zápotocký, Bučko, Madzin, Čonka, Bujdoš.
MŠK Tesla Stropkov (B) – FAMT Prešov 1:9 (0:4)

Góly: Biľ.
Zostava: Šujeta – Vansač, Znoj, Veselý, Kmiť, Homoľa, Malačina, 

Petrus, Dovičák, Ivančo, Gajdoš, Petrík, Konár, Jobko, Viet Nguyen 
Hien, Biľ, Reiter, Džopko.



15 Spektrum 2. november 2015 ŠPORT ŠPORTŠPORT ŠPORT

Veľké Revištia – Stropkov 2:1 (0:1)
V súboji dvoch 

tabuľkových suse-
dov začali lepšie 
hosti a a na ihrisku 
v prvom polčase za 
hlasitého povzbu-

dzovania svojich fanúšikov domi-
novali. Domáci sa do výraznejšej 
príležitosti  počas celého úvod-
ného dejstva vďaka disciplinova-
nej obrane Stropkova nedostali. 
Skóre otvoril v 22. minúte útočník 
Dávid Danko. Peknou prihrávkou 
za obranu ho vysunul Erik Tabiš 
a útočník hostí  ruti nérskym spô-
sobom zasunul loptu pomedzi 
nohy brankára Holienčina. Zvýšiť 
náskok Stropkova mohol v 35. mi-
núte Erik Burcák, ktorého našiel 
prihrávkou strelec prvého gólu 
Danko, obrana Veľkých Revíšť 
však strelu vysokého útočníka 
zblokovala v hodine dvanástej. 
Po polčasovej prestávke domá-
ci výrazne zvýšili pohyb a vďaka 

efektí vnej koncovke otočili zápas 
vo svoj prospech. V 56. minúte 
vyrovnal zo vzdialenosti  dvadsia-
ti ch metrov Ján Smoľák, ktorého 
strela pred brankárom Hažerom 
nepríjemne zmenila smer a gól-
man hostí  nesti hol včas zareago-
vať. Nakloniť misky váh na stra-
nu svojho mužstva mohol v 71. 
minúte krížnou strelou z hranice 
šestnástky Erik Tabiš, jeho po-
kus však strážca brány Veľkých 
Revíšť dokázal skroti ť. Aj druhý 
gólový zásah domácich zazna-
menal v 76. minúte Ján Smoľák, 
ktorý po individuálnej akcii trafi l 
z dvanásti ch metrov horný roh 
Hažerovej brány. Desať minút 
pred koncom mal vyrovnanie 
na hlave po centri Vachaľa Erik 
Burcák, brankár Holienčin však 
bravúrnym zákrokom vyškriabal 
loptu z bránkovej čiary.

Aj napriek väčšiemu počtu 
gólových príležitostí  odchádzali 

Stropkovčania domov bez 
bodu. Naopak, hráči Veľkých 
Revíšť vyťažili z minima maxi-
mum a obidve šance dokázali 
premeniť na gól, čím odskoči-
li svojmu súperovi na rozdiel 
troch bodov. 

Gól: 22. Danko
Žk: Dargaj, Chedryk, 

Smokorvskyy- Petrišin. M. 
Dolutovský

Zostava: Hažer- Bochin, 
Pavlík, Poľák, Petrišin- Vachaľ (85. 
Jaselský), Mihok, M. Dolutovský, 

Tabuľka
1. Krásna 14 12 1 1 33:12 37
2. Lipany 14 11 3 0 30:6 36
3. Vyšné Opátske 15 9 2 4 32:13 29
4. Veľké Revišti a 15 7 4 4 21:15 25
5. Pušovce 15 7 4 4 15:10 25
6. Giraltovce 15 7 2 6 20:22 23
7. Stropkov 15 7 1 7 27:25 22
8. Bard. Nová Ves 15 6 2 7 28:23 20
9. ŠK FUTURA 15 6 2 7 22:25 20
10. Sabinov 14 5 2 7 20:20 17
11. Snina 14 4 4 6 14:14 16
12. Plavnica 15 4 4 7 12:16 16
13. Vranov n/T 15 5 1 9 13:26 16
14. Prešov 15 4 3 8 15:19 15
15. Moldava n/B 15 3 1 11 13:34 10
16. Trebišov 15 2 2 11 9:44 8

E. Tabiš- Burcák, Danko
-eb-

Klub slovenských turistov Slávia Stropkov
Vás pozýva už na:

27. ročník hviezdicového výstupu na Baňu
(turisti cká chata KST SLÁVIA Stropkov)

Dňa: 7. novembra 2015 (sobota)
Zraz: Námesti e SNP o 10:00 hod.
Trasa 1: Stropkov - Bokša – Panská lúka -Turisti cká chata KST
 SLÁVIA Stropkov 
Ďalšie možné nástupné trasy:
Trasa 2: Stropkov - Bokša – Tur. chata KST SLÁVIA Stropkov
Trasa 3: Rakovčík – Kochman - Tur. chata KST SLÁVIA Stropkov
Trasa 4: Šarišský Šti avnik - Tur. chata KST SLÁVIA Stropkov
Individuálna turisti ka: zraz o 12.30 hod. na „Turisti ckej chate KST 
SLÁVIA Stropkov“
Bližšie informácie: Ing. Jozef Zápach, 0907 587 098 

Každý účastník sa zúčastňuje pochodu na vlastnú zodpovednosť.
TEŠÍME SA NA VAŠU ÚČASŤ!

Pozvánka

Milí športoví priaznivci,
v mene VK CeleGroup Stropkov a OZ AMIS Vás srdečne pozý-

vame na druhé kolo 1. ligy junioriek, ktoré naše volejbalistky odo-
hrajú 7. novembra so začiatkom o 11.00 hod. v Mestskej športovej 
hale v Stropkove proti  súperkám zo Zvolena.

Príďte nás povzbudiť, tešíme sa na Vás!

Sekretariát:
Oznamuje FK OOFZ 

Svidník, že výsledky, ta-
buľky, úradné správy, 
ŽK, ČK, strelcov gólov, 

rozpis zápasov a tlačiva OOFZ nájdu 
na stránke: www.svidnik.obfz.futba-
lovekluby.sk a na www.futbalnet.sk

Oznamuje FK OOFZ Svidník, 
že z rozhodnuti a VV OOFZ zo dňa 
13.10.2015 sa uskutoční Riadna 
konferencia OOFZ 11.12.2015 vo 
Svidníku.

ŠTK OOFZ:
1. Schválila výsledky súťaží 

OOFZ
2. Schválila zmenu termínu 

stretnuti a 13. kola 6 .ligy dospelých 
Tisinec – Kuková z dňa 01.11.2015 

Úradná správa č. 17 zo dňa 29. októbra 2015
na deň 31.10.2015 o 14.000 hod.
(sobota)– vzájomná dohoda, popla-
tok 10 € - Tisinec

3. Schválila zmenu termínu 
stretnuti a 13. kola 6 .ligy dospelých 
Miňovce – Chotča z dňa 01.11.2015 
na deň 31.10.2015 o 14.00 hod.(so-
bota)– vzájomná dohoda, poplatok 
10 € - Miňovce

4. Schválila zmenu hracieho času 
stretnuti a 13. kola 6 .ligy dospelých 
Breznica – Lúčka dňa 31.10.2015 zo 
14.00 hod. na 11.00 hod.(sobota)– 
vzájomná dohoda, poplatok 10 € 
- Breznica

DK OOFZ:
1. Trestá hráča FO Rovné – 

Lukáš Ksenič – 1220737 – DO za-
stavením výkonu športovej činnosti  

na 1 stretnuti e nepodmienečne od 
29.10.2015, podľa DP čl.37/3 a ruší 
podmienečný trest 1 stretnuti e na 
nepodmienečný trest – ÚS č.8 (spo-
lu zastavená činnosť na 2 stretnu-
ti a), poplatok 10,- €

Proti  rozhodnuti am disciplinár-
nej komisie je možné sa odvolať do 
7 dní od ich zverejnenia.

KR a DZ OOFZ:
6.liga - 14.kolo – 08.11.2015 o 

13.30 hod.:
Hrabovčík - Radoma - Špak, 

Dovičák - OOFZ
Miňovce - Stročín - Hubáč, 

Majurník - Burcák
Lomné - Rovné - Kočiš, Suchanič 

Marti n - Feč
Mesti sko - Sitníky - Brendza, 

Suchanič Kristi án, Želizňák - Holub
Kalnište - Lúčka - Vateha, 

Bodnár, Pacák - Lipinský 
Chotča - Tisinec - Suchanič 

Ľuboš, Czech - Fiľarský
Breznica - Kuková - Prusák, 

Kaščák – Palička – hrá sa v sobotu 
7.11.2015

Upozorňuje R a DZ na sledova-
nie nominácií v ISSF, kde sa nachá-
dzajú aktuálne zmeny.

Úradná správa OOFZ uverejnená 
v okresných týždenníkoch má infor-
matí vny charakter a nemusí obsa-
hovať všetky informácie. Kompletná 
a záväzná je Úradná správa OOFZ 
zverejňovaná na stránke: www.svid-
nik.obfz.futbalovekluby.sk

OOFZ Svidník
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Rozpis pohotovostnej zubno-lekárskej ambulantnej starostl ivosti
sobota: 9.00 - 12.00 hod.              nedeľa a sviatok: 9.00 hod. - 11.00 hod.

7.11. Jánošík Miroslav Stropkov 1- Jilemnického 309 054/742 8330
8.11. Jánošík Miroslav Stropkov 1- Jilemnického 309 054/742 8330

Stropkovské SPEKTRUM - vydáva SPEKTRUM Stropkov s.r.o., Námesti e SNP 538, 091 01 Stropkov, IČO: 
31708617. Vychádza každý pondelok. Šéfredaktorka:  Andrea Stupáková. Redaktorka:  Petra Kapová, inzercia: 
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Týždeň UNIVERSA FONTÁNA GALENOS   KAPPA   ELIXÍR Dr. Max PROXIMA
 Hlavná 1649       oproti  Hlavná 1544/65 Akad. Pavlova oproti nemocnici v nemocnici pri štvorobvode
 pri pošte    far. kostolu  obchodný dom

45. 2015 ————— ————— —————  2.11.- 8.11. ————— ————— —————
46. 2015 ————— 9.11.- 15.11. ————— ————— ————— ————— —————
47. 2015 ————— ————— 16.11.- 22.11. ————— ————— ————— —————
48. 2015 ————— ————— ————— ————— ————— ————— 23.11. - 29.11.
49. 2015 ————— ————— ————— ————— ————— 30.11. - 6.12. —————
50. 2015 7.12. - 13.12. ————— ————— ————— ————— ————— —————
51. 2015 ————— ————— —————  ————— 14.12.- 20.12. ————— —————
52. 2015 ————— ————— 21.12. - 27.12. ————— ————— ————— —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov

ŠKOLA  ĎAKUJE
ZŠ Mlynská Stropkov ďakuje za pomoc  Mestu Stropkov, 

Rodičovskému združeniu a OZ ROZLET pri ZŠ Mlynská 
Stropkov, všetkým sponzorom a mediálnym partnerom za 
významnú pomoc pri zabezpečení osláv 50. výročia školy.

SPONZORI
COLTSUN – CONSULT, s.r.o., Stropkov

Pekáreň Šandal – Juraj Maťaš
Reštaurácia DELTA – Jaroslav Krajkovič

Rodičovská rada pri ZŠ Mlynská Stropkov
OZ ROZLET pri ZŠ Mlynská Stropkov

Zamestnanci školy ZŠ Mlynská Stropkov
Mestský úrad OŠaK Stropkov

Spojená škola Svidník

MEDIÁLNI PARTNERI
Creati v plus – Marti n Rusin

TV ZEMPLÍN
Stropkovské Spektrum

ŠKOLA  ĎAKUJE
bývalým i súčasným zamestnancom školy, rodičom, sponzorom, priate-

ľom, známym i neznámym, ktorí sa počas 50 rokov jej existencie akýmkoľ-
vek spôsobom podieľali na jej zveľaďovaní a budovaní dobrého mena. 

    Kolektí v ZŠ Mlynská Stropkov

Milé mamičky ako aj budúce mamičky,
srdečne vás pozývam, aby ste aj s dieťatkom prišli na piknikové stretnuti e 

Podpornej skupiny dojčiacich mamičiek, ktoré sa uskutoční v stredu, 26. ok-
tóbra 2015 o 16.00 hod. v Materskej škole na Mati ce Slovenskej v Stropkove.

Témou stretnuti a bude Dojčím a žijem aktí vne.
Na stretnuti e sa teší certi fi kovaná poradkyňa dojčení z Občianskeho 

združenia MAMILA Adela Boldižárová.

Mária ma ochraňuje, ja sa nebojím. Vrhnem sa pod jej ochranný plášť. Ona 
podá ruku a ja smelo kráčam s ňou. Mária je matkou najdrahšou.

v nedeľu 8. novembra 2015 
sa uskutoční púť na pútnické miesto 

Litmanová.
Odchod autobusu o 5.30 hod. pri III. ZŠ a gymnáziu v Stropkove.

Poplatok 7,- €
Nie je potrebné sa niekde prihlásiť, stačí, ak prídeš. 
Program púte je na www-stránke: www.horazvir.sk

Smer autobusu: Stropkov - Tisinec - Duplín - Stročín - Svidník - Vyšný Orlík
(možnosť nastúpiť na autobusových zastávkach v smere púte)

Mária, Matka Božia, skry nás pod svoj plášť. 
Púť organizujú gréckokatolícki veriaci zo Stropkova.

Prvá pomoc v praxi
Dňa 20. októbra 2015 sme 

v priestoroch našej školy privítali 
študentov a učiteľov zo SZŠ milo-
srdného Samaritána vo Svidníku. 
Študenti  pod vedením svojich od-
borných vyučujúcich nám ukázali 
poskytovanie 1. pomoci v praxi. 
Rozdelili sme sa na 2 skupiny 
a všetci sme si to mohli prak-
ti cky vyskúšať. Masáž srdca 
a umelé dýchanie sme hneď 
sledovali na monitore počíta-
ča. Študent Jano nás v postupe 
usmernil a na chyby upozornil. 
Všetko sa zdalo jednoduché, 
kým sme si to osobne nevy-
skúšali. Zaujímavé bolo ti ež 
meranie glykémie, ošetrovanie 
popáleniny hornej končati ny, 
či vyvrtnuti e členka. Vyskúšali 
sme si znehybnenie končatí n, 
proti  šokovú a stabilizovanú 

polohu. Takáto hodina bola veľmi 
zaujímavá a poučná nielen pre žia-
kov, ktorí uvažujú o budúcom štúdiu 
na strednej zdravotníckej škole.

Bibiána Smolejová, 9. ročník, 
ZŠ s MŠ Havaj

Ľudovít Štúr
„Človek bez svedomia je koža 

biedna daromná,
národ bez vedomosti  historickej 

o osobe a predkoch svojich je hro-
mádka koží otrockých.“

Veľká pravda vyslovená veľkým 
človekom – Ľudovítom Štúrom.

Aj žiaci našej ZŠ si v uplynulých 
dňoch pripomenuli 200. výročie 
jeho narodenia nielen v rámci pro-
jektového vyučovania, ale aj v dra-
mati zovanom literárnom pásme 
s názvom Ľudovít Štúr. Štyria herci 
z Divadla Juraja Benčíka, známeho 
slovenského míma, herca a pe-
dagóga, nám netradičným spôso-
bom priblížili tohto významného 

jazykovedca, básnika, politi ka, pe-
dagóga a novinára, ktorý sa zaslúžil 
o to, že dnes môžeme hovoriť jazy-
kom slovenským, nie maďarským, či 
nemeckým. Žiaci si tak mohli rozšíriť 
svoje vedomosti  z učiva, dozvedieť 
sa aj niečo nové.

Na obhajobu Ľ. Štúra, ktorému 
niektorí vždy vytýkajú ypsilon, treba 
poznamenať, že nebol to on, kto ho 
zaviedol. Jeho používanie toti ž na-
vrhol až Marti n Hatt ala v roku 1852 
a k jeho ustáleniu prispel v roku 
1902 Samo Czambel.

Mgr. Marta Štofi rová,
ZŠ Konštantí nova


